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KONSTITUERING AV LÆRINGSMILJØUTVALG VED NMBU OG 
OPPNEVNING AV LOKALT ARBEIDSUTVALG VED CAMPUS 
ADAMSTUEN 

Forslag til vedtak/innstilling: 
Læringsmiljøutvalget ved NMBU konstitueres med følgende medlemmer 
våren 2014:  

Fast medlem  Vara 
Prorektor   Halvor Hektoen Birger Kruse 
Økonomi- og eiendomsdir. Siri Margrethe Løksa Jan Aldal 
Dekan    Øystein Johnsen Øystein Lie 
Leder for teknisk avdeling Kjersti Sørli Rimer Kjetil Oftebro 
Nestleder studenttingets AU Kristian H. Myklatun Lars Arne Bakke 
Leder studenttingets AU Per-Fredrik Nordhov Jon Furru 
Velferdsansvarlig AU  Remi Aasum   Ingvild K. Roald Strøm 
Leder SiÅs   Torfinn Belbo  Avventer tilbakemelding 
 
Læringsmiljøutvalget vedtar at det opprettes et lokalt arbeidsutvalg på 
campus Adamstuen. Arbeidsutvalgets mandat vedlegges møteboken.  
 
 
Vedlegg:  

1. Vedtekter for NMBUs læringsmiljøtvalg 
2. Notat og forslag til mandat for lokalt arbeidsutvalg campus Adamstuen 

 
 
 
Ås, 28. mai 2014 
 
Ole-Jørgen Torp 
Studiedirektør 
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Bakgrunn: 
Med utgangspunkt i lov 1. april 2005 nr. 15 om universiteter og høyskoler 
vedtok fellesstyret vedtekter for LMU i møte 20. september 2013. Vedtektene 
følger i vedlegg 1. Det henvises til bestemmelsene om utvalgets 
sammensetning i § 2-1.  
 
Rektor har oppnevnt følgende representanter i LMU:  

• Dekan Øystein Johnsen som representant i LMU, vara Øystein Lie 
• Jan Aldal som vararepresentant for økonomi og eiendomsdirektør 
• Kjetil Oftebro som vara til leder for teknisk avdeling 

 
Studenttinget har oppnevnt følgende studentrepresentanter våren 2014: 

• Nestleder i AU Kristian Myklathun 
• Leder i AU, Per-Fredrik Nordhov 
• Velferdsansvarlig i AU, Remi Aasum 

 
Videre heter det følgende i vedtektenes § 3-2, Overgangsbestemmelser 
I perioden frem til NMBU er samlet på en campus, skal det opprettes mindre 
arbeidsutvalg på hver campus som sikrer kontakt mellom studenter og 
ledelse/administrasjon for å følge opp løpende læringsmiljørelaterte oppgaver. 
Arbeidsutvalgene skal ha møter minst en gang i måneden og minst et fast 
medlem fra LMU skal være med i arbeidsutvalget. Ellers organiseres 
arbeidsutvalgene slik det er mest hensiktsmessig på hver campus, og det trenger 
ikke være skriftlig innkalling eller referater fra møtene. Orientering fra 
arbeidsutvalgene skal være en fast post på møtene i læringsmiljøutvalget. 
 
I vedlegg 2 følger notat og forslag til mandat for lokalt arbeidsutvalg ved 
campus Adamstuen.  
 
Studiedirektørens vurdering 
Læringsmiljøutvalget konstitueres ut fra gjeldende vedtekter, og leder 
av utvalget veksles mellom studenter og ansatte. Det foreslås at 
representant fra de ansatte leder utvalget partallsår, og at prorektor 
leder utvalget i 2014.  
 
I overgangsbestemmelsene i vedtektene heter det videre følgende: 
Ved valg og oppnevning av representanter i LMU skal man påse at 
utvalget har representanter fra begge campus i perioden NMBU er fordelt 
på to campus. Minst en studentrepresentant skal være fra campus 
Adamstuen. 
 
Alle de oppnevnte studentrepresentantene denne våren er 
representanter fra campus Ås, men studiedirektøren har ikke 
alternative forslag til studentrepresentanter til LMU fra campus 
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Adamstuen. Studiedirektøren tilrår at de oppnevnte representantene 
konstitueres i LMU nå, men at studentenes arbeidsutvalg tilstreber at 
det oppnevnes studentrepresentanter fra begge campus ved neste valg. 
 
LMU ved UMB og NVH hadde et seminar høsten 2013 om hvordan 
læringsmiljøutvalget skulle organiseres når NMBU ble etablert. Det var 
da enighet om å etablere et sentralt LMU, mens det på Adamstuen i 
tillegg var ønskelig å ha et lokalt arbeidsutvalg for å kunne løse 
praktiske utfordringer fortløpende. Et lokalt arbeidsutvalg ved campus 
Ås ble ikke ansett som tilsvarende nødvendig ettersom det ved campus 
Ås er jevnlige møter mellom studentenes arbeidsutvalg og 
studiedirektøren i tillegg til toppmøtene. Studiedirektøren tilrår derfor 
at LMU oppnevner et lokalt arbeidsutvalg for Adamstuen som har 
mandat i henhold til forslag i vedlegg 2.  
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Vedtekter for læringsmiljøutvalget ved NMBU  
 
Rettsgrunnlag  
Vedtektene er vedtatt i fellesstyret 20. september 2013, med utgangspunkt i 
lov 1. april 2005 nr. 15 om universiteter og høyskoler, og på grunnlag av 
fellesstyrets vedtak i sak 113/2013 om lovpålagte utvalg ved NMBU.  
 
Kapittel 1: Generelle bestemmelser  
 
§ 1-1 Formål  
Læringsmiljøutvalget ved Norges miljø- og biovitenskapelige universitet 
(NMBU) skal bidra til et godt studie- og læringsmiljø ved universitetet, og til at 
det fysiske og psykiske lærings- og arbeidsmiljøet er fullt ut forsvarlig ut fra 
en samlet vurdering av hensyn til studentenes helse, sikkerhet og velferd, jf § 
4-3 i universitets- og høgskoleloven. Læringsmiljøet innbefatter alle faktorer 
som påvirker studentenes trivsel og som er innenfor NMBU sitt 
ansvarsområde, unntatt det faglige studietilbudet. Det omfatter også 
studentvelferden og studentsosiale forhold på lærestedet.  
 
§ 1-2 Mandat  
Universitetsstyret har det overordnede ansvaret for å sikre studentenes 
læringsmiljø. Læringsmiljøutvalget (LMU) skal bidra til at universitetsstyret er 
i stand til å ivareta sitt overordnede ansvar (jfr. Universitets- og 
Høgskolelovens § 4-3, punkt 1 og 3). LMU har delegert myndighet fra 
universitetsstyret til å fatte vedtak i saker som vedrører læringsmiljøet og som 
ikke er av overordnet strategisk karakter.  
 
§ 1-3 Endring av vedtekter  
Endringer av vedtektene vedtas av universitetsstyret.  
 
Kapittel 2: Læringsmiljøutvalget  
 
§ 2-1 Sammensetning  
Universitets- og Høgskoleloven sier følgende om Læringsmiljøutvalgets 
sammensetning:  
 

• Studentene og institusjonen skal ha like mange representanter hver i 
utvalget  

• Utvalget velger hvert år leder vekselvis blant institusjonens og 
studentenes representanter  

 
LMU ved NMBU består av åtte faste medlemmer.  
 
Fire studentrepresentanter med personlige vara:  
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• 3 studentrepresentanter, normalt representanter fra Studentstyret1.  
• Styreleder i Studentsamskipnaden i Ås.  

 
Fire representanter fra institusjonen:  
 

• Prorektor leder utvalget de årene institusjonen har ledervervet. 
Vararepresentant: Administrasjonsdirektør  

• Økonomi og eiendomsdirektør. Rektor oppnevner vararepresentant.  
• 1 dekan fra et av fakultetene som oppnevnes for en periode på to år. 

Vervet rullerer mellom fakultetene. Vararepresentant er dekan fra 
annet fakultet. Rektor oppnevner.  

• Leder for teknisk avdeling. Rektor oppnevner vararepresentant.  
 
Studiedirektøren skal sørge for at sekretariatsoppgaver for LMU ivaretas. 
LMUs sekretariat forbereder normalt sakene som legges frem for LMU.  
 
Observatører kalles inn etter behov.  
 
§ 2-2 Oppgaver  
LMU ved NMBU skal sette saker på dagsorden og foreslå nødvendige tiltak for 
å sikre studentenes læringsmiljø og arbeide for å bedre studentvelferden. Det 
skal legges særlig vekt på studentenes fysiske læringsmiljø, helse, miljø og 
sikkerhet, universell utforming, tilrettelegging for studenter med nedsatt 
funksjonsevne, likestillingsspørsmål og trivsel blant internasjonale studenter.  
 
LMU har ansvar for følgende oppgaver koblet til styringssløyfen:  
 
1. LMU skal være rådgivende overfor administrasjonen, og foreslå tiltak som 

bedrer studentenes læringsmiljø på kort og lang sikt. LMU skal ha en 
langtidsplan og prioriterer hvert år hovedarbeidsområder ut ifra 
studentenes behov eller tilgjengelig informasjon.  

2. LMU skal bidra til at studentenes fysiske og psykiske lærings- og 
arbeidsmiljø er fullt ut forsvarlig og påse at det gjennomføres 
evalueringer som følger opp dette.  

3. LMU skal hvert år gi innspill til budsjettet og tilrå ovenfor 
universitetsstyret hvordan NMBU skal disponere avsatte midler til større 
læringsmiljøtiltak. LMU kan etter styrets bestemmelse få ansvar for å 
bevilge til mindre læringsmiljøtiltak.  

4. LMU har et spesielt ansvar for å utarbeide og tilrå handlingsplan for 
universell utforming og tilrettelegging for studenter med nedsatt 
funksjonsevne.  

5. LMU skal bidra til at styret i samarbeid med Studentsamskipnaden(e) 
legger forholdene til rette for et godt studiemiljø og arbeider for å bedre 
studentvelferden.  
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6. LMU skal være orientert om, og følge med i, all utvikling og aktivitet som 
angår studentenes sikkerhet og velferd, deriblant klagesaker institusjonen 
mottar. Rapportering om klager (avvik) skal inngå i læringsmiljøutvalgets 
årsrapport., jf pkt 9.  

7. LMU skal aktivt informere studenter og ansatte om sitt arbeid, resultater 
av sitt arbeid, og innhente informasjon om læringsmiljøet.  

8. LMUs arbeid med læringsmiljøet skal dokumenteres for å kunne inngå 
som et ledd i universitetets kvalitetssikringssystem. LMU utarbeider hvert 
år en årsrapport til styret, og har plikt til å orientere universitetsstyret 
der det er forhold som gjør at studentenes læringsmiljø ikke er forsvarlig 
for en enkelt student eller for en større studentgruppe.  

 
§ 2-3 Arbeidsmåte  
2.3.1 Læringsmiljøutvalget rapporterer direkte til styret.  
2.3.2 LMU leverer årsrapport til universitetsstyret over utvalgets virksomhet.  
2.3.3 LMU ved NMBU sitter fra 1. januar til 31. desember (følger kalenderår). 
LMU skal ha minimum 4 møter i året, og disse skal legges innenfor 
studentenes studieår. Møtene er åpne med unntak av enkeltsaker unntatt 
offentligheten.  
2.2.4 Leder kaller inn til møtene og innkalling med saksliste skal være skriftlig. 
Referat fra møtene skal være tilgjengelig på nett.  
2.3.5 LMU er beslutningsdyktig når minst 5 medlemmer er på møtet. Ved 
stemmelikhet får lederen dobbel stemme, og det er ikke tillatt å stemme 
blankt. Der medlemmer i utvalget anses som inhabile og ved konfidensialitet 
gjelder vanlige regler.  
 
Kapittel 3: Ikrafttredelse og overgangsbestemmelser  
 
§ 3-1 Ikrafttredelse  
Vedtektene er gyldige fra 01.01.2014.  
 
§ 3-2 Overgangsbestemmelser  
Ved valg og oppnevning av representanter i LMU skal man påse at utvalget har 
representanter fra begge campus i perioden NMBU er fordelt på to campus. 
Minst en studentrepresentant skal være fra campus Adamstuen.  
 
Denne sammensetningen vurderes på nytt når NMBU er samlokalisert.  
 
Inntil NMBU er samlet på en campus, skal møtene i LMU legges vekselvis ved 
campus Adamstuen og campus Ås.  
 
I perioden frem til NMBU er samlet på en campus, skal det opprettes mindre 
arbeidsutvalg på hver campus som sikrer kontakt mellom studenter og 
ledelse/administrasjon for å følge opp løpende læringsmiljørelaterte 
oppgaver. Arbeidsutvalgene skal ha møter minst en gang i måneden og minst 
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et fast medlem fra LMU skal være med i arbeidsutvalget. Ellers organiseres 
arbeidsutvalgene slik det er mest hensiktsmessig på hver campus, og det 
trenger ikke være skriftlig innkalling eller referater fra møtene. Orientering 
fra arbeidsutvalgene skal være en fast post på møtene i læringsmiljøutvalget.  
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Notat om lokalt arbeidsutvalg til LMU ved campus Adamstuen 
 
Forslag til mandat for lokalt LMU campus Adamstuen 
V / Utdanningsleder Ann Kristin Egeli 
 
Bakgrunn: 
 
Fellesstyresak: 113/13 
NMBUs lovpålagte utvalg 
 
Vedtak:  
Fellesstyret vedtar de foreslåtte vedtekter for NMBUs læringsmiljøutvalg. 
Vedtektene vedlegges protokollen (vedlegg 1 i denne saken)  
 
V1 til FS-113/2013  
Forslag til vedtekter for læringsmiljøutvalget ved NMBU:  
 
§ 3-2 Overgangsbestemmelser  
Ved valg og oppnevning av representanter i LMU skal man påse at utvalget har 
representanter fra begge campus i perioden NMBU er fordelt på to campus. 
Minst en studentrepresentant skal være fra campus Adamstuen.  
 
Denne sammensetningen vurderes på nytt når NMBU er samlokalisert.  
 
Inntil NMBU er samlet på en campus, skal møtene i LMU legges vekselvis ved 
campus Adamstuen og campus Ås.  
 
I perioden frem til NMBU er samlet på en campus, skal det opprettes mindre 
arbeidsutvalg på hver campus som sikrer kontakt mellom studenter og 
ledelse/administrasjon for å følge opp løpende læringsmiljørelaterte oppgaver. 
Arbeidsutvalgene skal ha møter minst en gang i måneden og minst et fast 
medlem fra LMU skal være med i arbeidsutvalget. Ellers organiseres 
arbeidsutvalgene slik det er mest hensiktsmessig på hver campus, og det trenger 
ikke være skriftlig innkalling eller referater fra møtene. Orientering fra 
arbeidsutvalgene skal være en fast post på møtene i læringsmiljøutvalget.  
 
Begrunnelse for å formalisere utvalget mer enn det som er nedfelt i 
fellesstyrets vedtekter: 
 
Veterinærhøgskolen har store utfordringer i to-campusperioden da 
bygningsmassen er gammel og det ikke er aktuelt med større investeringer i 
denne perioden. Et spesielt fokus på studentenes læringsmiljø er derfor 
nødvendig.  
 
Veterinærhøgskolen må også tilfredsstille kravene til EAEVE i Stage 1 og 2. 
Kvalitetssystemet til EAEVE setter krav til at klinikker, laboratorier og 
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ambulant virksomhet kvalitetssikres og studentene sikres mot zoonoser og 
skader. Rutiner knyttet til smittevern er viktige. Det er naturlig at det lokale 
arbeidsutvalget til LMU har en rolle i dette kvalitetsarbeidet samlet for 
veterinærhøgskolen knyttet til læringsmiljøet. 
 
 
Forslag til mandat for lokalt arbeidsutvalg campus Adamstuen 
Vedtatt av sentralt LMU xx.xx.xxxx 
 
Sammensetning: 
3 representanter fra studentene:  
3 representanter hvorav en sitter i sentralt læringsmiljøutvalg. VSR regulerer 
funksjonstid og oppnevner studentrepresentanter. Studentrepresentanten fra 
campus Adamstuen i sentralt LMU leder lokalt utvalg. 
 
4 representanter fra institusjonen, campus adamstuen: 
En instituttleder. Det byttes årlig og dette går på omgang mellom instituttene  
Teknisk leder  
It leder 
HMS koordinator 
 
Sekretær: Studieavdelingen campus Adamstuen 
 
Funksjonstid:  
Hele to-campus perioden 
 
Arbeidsmåte: 

• Leder i samarbeid med sekretær innkaller til møte en gang per måned 
i semesterperiodene.  

• Arbeidsutvalget behandler rapport over utvalgets arbeid og 
gjennomførte tiltak en gang årlig. Rapporten sendes sentralt LMU i 
tråd med rutiner i kvalitetssystemet. 

• Sekretær skriver referat fra møtene og årlig rapport over utvalgets 
arbeid. 

• Arbeidsutvalget gjør sitt arbeid tilgjengelig for ansatte og studenter på 
Fronter. 

 
Formål:  
Lokalt arbeidsutvalg ved campus Adamstuen skal bidra til at LMUs oppgaver 
blir ivaretatt for studentene på campus Adamstuen og bidra til at sentralt LMU 
setter saker på dagsorden og foreslår nødvendige tiltak for å sikre 
studentenes læringsmiljø og arbeide for å bedre studentvelferden.  
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Oppgaver: 
Lokalt arbeidsutvalg ved campus Adamstuen skal sikre kontakt mellom 
studenter og ledelse/administrasjon for å følge opp løpende 
læringsmiljørelaterte oppgaver. Lokalt arbeidsutvalg rapporterer til sentralt 
læringsmiljøutvalg. 
 
Lokalt arbeidsutvalg må i henhold til kvalitetssystemet dokumentere sitt 
arbeid, rapportere dette i tråd med kvalitetssystemets og ACOVENE/EAEVEs 
krav og bidra til at tiltak blir iverksatt lokalt. Lokalt arbeidsutvalg initierer og 
behandler evalueringer relevant for læringsmiljøet foretatt lokalt og 
rapporterer til sentralt LMU og NMBU veterinærhøgskolens ledelsesnivåer i 
tråd med kvalitetssystemet. 
 
 



    

 

 

 

NMBU Læringsmiljøutvalget Møtedato 04.06.2014 

Norges miljø- og 

biovitenskapelige 

universitet 

Arkivsak-dok. 14/ Arkivkode.    

Saksbehandler Bodil Norderval 

Saksansvarlig Ole-Jørgen Torp 

  

  

Læringsmiljøutvalget ved NMBU 26.05.2014 

 

   

 

 

 

 

 

ÅRSRAPPORTER FRA LÆRINGSMILJØUTVALGENE VED 
UMB OG NVH 

 

Forslag til vedtak/innstilling: 
Læringsmiljøutvalget vedtar årsrapport fra læringsmiljøutvalget ved UMB. 

Læringsmiljøutvalget tar årsrapport fra læringsmiljøutvalget ved NVH til 

etterretning 

 

 

Vedlegg:  
1. Årsrapport fra Læringsmiljøutvalget ved UMB 2013 

2. Årsrapport fra læringsmiljøutvalget ved NVH studieåret 2012/2013 
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Bakgrunn: 
Læringsmiljøutvalget vedtar hvert år en årsrapport som skal legges 
frem for Universitetsstyret. Studieavdelingen har i samarbeid med leder 
for LMU ved UMB i 2013 utarbeidet et forslag til årsrapport, vedlegg 1. 
UMB har laget årsrapporter basert på kalenderår, mens NVH har laget 
årsrapporter med utgangspunkt i studieåret. NVH sin årsrapport ble 
lagt frem for NVH sitt styre høsten 2013. Rapporten fra NVH legges 
likevel frem for LMU ved NMBU som orientering.  
 
Studiedirektørens vurdering 
Studiedirektøren tilrår at LMU vedtar årsrapport fra Læringsmiljøutvalget ved 

UMB 2013 og at årsrapport fra læringsmiljøutvalget ved NVHs tas til 

etterretning.  

 

Funn i rapporten vil bli fulgt opp gjennom saker som settes på agendaen til 

Læringsmiljøutvalget, i arbeidet med å utvikle en strategisk campusplan, i 

langsiktige planer for utvikling og vedlikehold av bygninger samt i arbeidet 

med å videreutvikle kvalitetssikringssystemet ved NMBU.  



    

 

 

 

NMBU Læringsmiljøutvalget Møtedato 04.06.2014 

Norges miljø- og 

biovitenskapelige 

universitet 

 



  

 1 

 

 

 
 
 
 
 
 

Læringsmiljøutvalget (LMU) ved 
Universitetet for miljø og biovitenskap 

 
 
 
 
 
 

Årsrapport 2013  
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Sammendrag 

 
Læringsmiljøutvalgets årsrapport for 2013 gir en status og vurderinger av Universitetet for miljø- 
og biovitenskap (UMB) sitt læringsmiljø.  
 
LMU ved UMB satte ikke i gang nye prosjekter i 2013 i påvente av det nye universitetet. Det ble 
avviklet et felles LMU-seminar sammen med NVH, der temaet var «Når to skal bli en – sett i et 
LMU-perspektiv. Erfaringer og råd for modell, mandat og sammensetning av LMU for NMBU».  
Ellers hadde LMU ved UMB fokus på store og mindre LMU-tiltak. De mindre LMU-tiltakene 
var øremerket tiltak for å stimulere til bygging av faglige hjem på instituttene. 
 
Systematisk oppgradering av undervisningsrom har gitt positive resultater, men universitetet har 
fortsatt en utfordring når det gjelder innemiljøet grunnet manglende eller dårlige 
ventilasjonsanlegg i mange undervisningsrom. De siste årene har LMU bevilget midler til 
prosjektering og videre utbygging av ventilasjonsanlegg i Tårnbygningen, og det må avsettes 
ressurser slik at hele bygningen får tilfredsstillende ventilasjon.   
 
Ved UMB er det høy bruksfrekvens på undervisningsrom, med størst belastning i høstsemesteret. 
Rehabilitering av Urbygningen startet i 2013, og Aud Max og festsalen på samfunnet har blitt 
oppgradert slik at disse skal fungere som erstatningsrom i byggeperioden. Det har i all hovedsak 
gått bra å bruke Aud Max til undervisning noen timer i uka, men studentersamfunnets og UKAs 
behov gjør at det er begrenset hvor mye Aud Max kan benyttes og i tillegg medfører andre 
arrangement at emner som går i salen av og til må vike. UKA2014 blir en kritisk periode for 
undervisningen som går i Aud Max. Bruk av Aud Max som undervisningsrom for store 
studentgrupper krever mye fleksibilitet fra emneansvarlige og studenter på grunn av andre 
aktiviteter i Aud Max.  
 
Fokus på universell utforming ved oppgradering av undervisningsrom har resultert i en positiv 
utvikling mht universell utforming av selve undervisningsrommene (utforming, akustikk, 
teleslynge, kontraster osv), men UMB har fortsatt for mange bygninger som ikke er tilgjengelig 
grunnet manglende trinnfrie inngangsparti og/eller manglende heiser i bygningene.  
 
Det har ikke blitt gjennomført noen ny undersøkelse for å kartlegge studentenes psykososiale 
læringsmiljø, og det arbeides fortsatt med å følge opp tiltaksplanen fra forrige undersøkelse.  
 
 

 
 

Ås, mai 2014 
 
 

Siri Margrethe Løksa 
leder av LMU i 2013 



  

 3 

Innhold 

Sammendrag .................................................................................................................................................. 2 
1. Læringsmiljøutvalget ved UMB i 2013 ............................................................................................. 4 
2 Møtevirksomhet og fokusområder 2013 ......................................................................................... 4 
3 Det fysiske læringsmiljøet .................................................................................................................. 5 

3.1. Utvikling av antall undervisningsrom og beleggstatistikk og emnestørrelser ..................... 5 
3.2. Utvikling av antall åpne lesesaler ............................................................................................... 7 
3.3. Kvaliteten på undervisningsrommene ...................................................................................... 8 
3.4. Tilbakemeldinger på læringsmiljøet ........................................................................................... 9 
3.5. Universell utforming og individuell tilrettelegging................................................................ 10 

4 Det psykososiale læringsmiljøet ...................................................................................................... 13 
4.1  Læringsmiljøundersøkelsen 2012 og videre oppfølging ....................................................... 13 
4.2 Helsestasjonen og SiÅs rådgivingstjeneste ............................................................................. 13 

 
Figur 1. Utviklingen av antall høstemner med mer enn 50 og 100 oppmeldte studenter fra 2008 til 2013. ............................................. 6 
Figur 2. Utviklingen av antall våremner med mer enn 50 og 100 oppmeldte studenter fra 2008 til 2013. 
Gradsoppgaveoppmeldinger er ikke tatt med i beregningene. ........................................................................................................................... 7 
Figur 3. Utviklingen av den generelle romstandarden på læresaler over tid, vist som prosent av antall saler .......................................... 8 
Figur 4. Utviklingen av ventilasjonsforholdene i læresaler og auditorier vist som prosent av antall saler ................................................ 9 
Figur 5. Utviklingen av akustikkforholdene i læresaler og auditorier vist som prosent av antall saler ....................................................... 9 
Figur 6. Utviklingen av universell utforming av læresaler og auditorier vist som prosent av antall saler ................................................ 10 
Figur 7. Utviklingen av tilgjengeligheten til læresaler og auditorier vist som prosent av antall saler ........................................................ 11 
Figur 8. Utviklingen av teleslynger i læresaler og auditorier vist som prosent av antall saler..................................................................... 11 
Figur 9. Antall studenter som fikk innvilget tilrettelegging i perioden 2000 til 2013. ”Spesi” kan være studenter som har 
tilrettelegging som muntlig eksamen istedenfor skriftlig, høytlesing av oppgavetekster m.m. .................................................................. 12 
Figur 10. Prosentvis andel av registrerte studenter som fikk innvilget tilrettelegging fra 2000 til 2013. ................................................. 12 
 
Tabell 1. Faste medlemmer av Læringsmiljøutvalget ved UMB i 2013 .................................................................................... 4 
Tabell 2. Utvikling av antall undervisningsrom i de ulike romkategoriene og studenttall .................................................... 5 
Tabell 3. Prosentvis belegg i auditorier, læresaler og datasaler uke 36-48 fra 2009 til 2013. ................................................ 6 
Tabell 4. Utvikling av antall åpne lesesaler og lesesalsplasser fra 2009 til 2013. ..................................................................... 7 
 



  

 4 

1. Læringsmiljøutvalget ved UMB i 2013 

Universitetsstyret har det overordnede ansvaret for studentenes læringsmiljø, jf. § 4-3 i Lov om 
universiteter og høgskoler. Alle institusjoner skal ha et læringsmiljøutvalg (LMU) som skal bidra 
til at Universitetsstyret følger opp sitt ansvar. Studentenes læringsmiljø omfatter både det fysiske 
læringsmiljøet, det psykososiale læringsmiljøet, universell utforming, individuell tilrettelegging og 
velferdstilbudene. Følgende personer har vært faste medlemmer av LMU i 2013: 
 
 Vår 2013 Høst 2013 
Universitetsdirektør, leder Siri Margrethe Løksa Siri Margrethe Løksa 
Prorektor for utdanning Mari Sundli Tveit Mari Sundli Tveit 
Repr. vitenskapelig ansatt Ørjan Totland Ørjan Totland 
Representant fra AMU Arnljot Mehl Arnljot Mehl 
Nestleder studentstyret,  Liv Nedrebø Liv Nedrebø 
Leder studentstyret Per Rønning Per Fredrik Nordhov 
Velferdsansvarlig studentstyret  Hanna Husum Hanna Husum 
Leder SiÅs-styret Fredrik Rønningen Torfinn Bellbo 
Sekretær, studieavdelingen Bodil Norderval Bodil Norderval 
Tabell 1. Faste medlemmer av Læringsmiljøutvalget ved UMB i 2013 
 
Følgende personer har vært observatører i utvalget:  
Ole Jørgen Torp, Studiedirektør 
Kjersti Sørlie Rimer, Avdelingsdirektør drift- og serviceavdelingen  
Leif Thomas, Seniorarkitekt, drift- og serviceavdelingen 
Lena Kjøbli, Seniorrådgiver, personal og organisasjonsavdelingen 
Terje Holsen, Avdelingsdirektør, eiendom 
Iben Andersen, seksjonssjef studentenes informasjonstorg 
Joakim Hope Soltveit/Ronja Martine Skaug, Internasjonalt ansvarlig, studentstyret 

2 Møtevirksomhet og fokusområder 2013 

LMU har hatt 4 møter i 2013. Saker som tas opp er faste saker som ligger inne i årsplanen samt 
fortløpende saker som meldes inn via studentstyret eller andre enheter/organ. Oversikt over 
årsplan og saksdokumenter for 2013 finnes her: 
http://www.nmbu.no/student/veiledning/lmu/laeringsmiljoutvalget  
 
De viktigste områdene som LMU jobbet med i 2013 var: 

• Fysiske læringsmiljøtiltak 
o Oppfølging av større læringsmiljøtiltak 2013  
o Tildeling av midler til mindre læringsmiljøtiltak, totalt tildelt 800 000,- til ulike 

prosjekter tilknyttet etablering av faglige hjem på instituttene.  
• Etablering av nytt felles LMU ved NMBU 

 
 

http://www.nmbu.no/student/veiledning/lmu/laeringsmiljoutvalget
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3 Det fysiske læringsmiljøet 

I 2010 utarbeidet studieavdelingen en oversikt over utviklingen av det fysiske læringsmiljøet ved 
UMB etter oppdrag fra LMU. Oversikten gjaldt undervisningsrom (læresaler (LÆR), auditorier 
(AUD) og datalæresaler (DATA)). Det ble foretatt en kartlegging av rom og tilstanden på 
undervisningsrom ved UMB tilbake til 2005. En tverrfaglig gruppe med representanter fra 
studieavdelingen, drift og service, eiendomsseksjonen og IT-seksjonen vurderte og satt objektive 
”tilstandskarakterer” for ulike faktorer på hvert rom. Tilstand ble vurdert på en skala fra 1-3, der 
1 er dårlig kvalitet og 3 er god kvalitet. Følgende faktorer ble vurdert:  

1. Generell standard (helhetsvurdering) 
2. Universell utforming av det spesifikke rom 
3. Tilgjengeligheten for bevegelseshemmede til rommet 
4. Tilgang til HC-toalett fra aktuelle rom 
5. Akustikkforhold 
6. Ventilasjonsforhold 
7. Lysforhold 
8. Teleslynge  
9. Høytalere  
10. Standard på møbler 

 
Etter at Trivselsundersøkelsen ble gjennomført i 2011, ble det avdekket at blant annet 
ventilasjonen i en rekke rom ikke fungerte så bra som gruppen hadde vurdert. Noen 
undervisningsrom fikk derfor nedjustert tilstandskarakter i 2011, både når det gjaldt standard på 
ventilasjonsforholdene samt den generelle tilstandskarakteren. Det gjøres oppmerksom på at 
tilstandskarakteren ikke er nedjustert bakover i tid, og at resultatene vil fremstå som en nedgang 
fra 2010 til 2011. I tillegg foretok Drift- og serviceavdelingen befaringer av samtlige 
undervisningsrom i 2011. Det ble utarbeidet møbleringsplaner for alle undervisningsrom, og 
antall sitteplasser i enkelte undervisningsrom ble endret. Heller ikke disse tallene er justert tilbake 
i tid.  
 
Vedlegg 1 viser en oversikt over alle undervisningsrom ved UMB i 2013 og status på 
tilstandskarakter som er satt på de ulike faktorene for 2013. Vedlegg 2 viser en oversikt over 
gjennomførte fysiske læringsmiljøtiltak fra 2006 til 2013. 

3.1. Utvikling av antall undervisningsrom og beleggstatistikk og emnestørrelser 
Tabell 2 viser utvikling av antall rom i de ulike romkategoriene fra 2005 til 2013. Renovering av 
Urbygningen startet i 2013, og Festsalen, et auditorium og en læresal ble da tatt ut av drift. Som 
erstatsningsrom ble Aud Max og Festsalen på samfunnet oppgradert sommeren 2013, og Aud 
Max ble tatt i bruk til undervisning fra høsten 2013. Videre ble midlertidige brakkebygninger, 
Akropolis, etablert som erstatningsrom for ILP, men salene i Akropolis er ikke tatt med i 
oversikten ettersom dette kun er institutt-tilpassede saler. En datasal på TF-kvartalet ble 
sentralisert i 2013. Tabellene viser også utviklingen av studenttall. Studenttallene er hentet fra 
Database for statistikk om høgre utdanning (DBH), registrerte egenfinansierte studenter høst 
2005 til 2013.  
 

 
Tabell 2. Utvikling av antall undervisningsrom i de ulike romkategoriene og studenttall 
 

Årstall 2005 2006 2007 2008 2009 2010 2011 2012 2013
Studenttall 2784 2947 2937 3115 3267 3746 4157 4423 4587
AUD 10 9 9 10 9 9 10 10 9
DATA 7 8 8 9 9 9 9 6 7
LÆR 25 25 25 30 30 30 30 31 30
Totalt 42 42 42 49 48 48 49 47 46
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Tabell 3 viser en oversikt over prosentvis belegg på læresaler og auditorier fra uke 36 til uke 48 
fra 2009 til 2013. Data er hentet fra timeplansystemet TimeEdit. Beregningene er basert på 
ukedagene mandag til fredag, fra 08.00 til 16.00. Det er tatt utgangspunkt i høstsemesteret, 
ettersom dette er perioden med høyest belastning på undervisingsrom. Aud Max er ikke tatt med 
i beregningen, da sambruken med samfunnet har gjort at bruken er relativt begrenset. Heller ikke 
belegg på Akropolis er tatt med da disse salene kun benyttes av ILP.  
 
År og uke Belegg auditorier Belegg læresaler Belegg datasaler* 
2009, uke 36-48 71,1 % 71,2 % 47,5 % 

2010, uke 36-48 70,9 % 69,3 % 49,0 % 
2011, uke 36-48 70,1 % 69,3 % 55,8 % 
2012, uke 36-48 75,2 % 67,5 % 62,3 % 
2013, uke 36-48 75,9 % 71,8 % 51,1 % 
Tabell 3. Prosentvis belegg i auditorier, læresaler og datasaler uke 36-48 fra 2009 til 2013.  
 
Det er viktig å understreke at dette er det gjennomsnittelige belegget på alle saler innenfor en 
kategori over en lengre periode. I enkelte uker er belegget over 80 % både i læresaler og i 
auditorier, og enkeltdager er belegget i flere saler ofte vært opp 100 %.  
 
Belegget på auditorier og læresaler har gått noe opp fra 2012 til 2013, mens belegget på datasaler 
har gått litt ned. Sistnevnte skyldes trolig at en datasal ble sentralisert i 2013.  
 
Figur 1 og 2 viser utviklingen av antall emner som har mer enn 50 og 100 oppmeldte studenter 
høst og vår fra 2008 til 2013. Antall emner med over 50 studenter har sunket noe det siste året, 
mens antall emner med over 100 oppmeldte studenter er relativt stabilt. Høsten 2013 ble Aud 
Max tatt i bruk til undervisning av store emner. Det har i all hovedsak gått bra å bruke Aud Max 
til undervisning noen timer i uka, men studentersamfunnets behov gjør at det er mange timer i 
uka da det ikke kan legges undervisning i salen (ingen undervisning i Aud Max fredager, ikke 
mandags morgen, ikke torsdags morgen, ikke onsdager etter 12). Videre har undervisningen i Aud 
Max blitt flyttet i tilknytning til for eksempel MiniUKA. De øvrige utfordringene har i hovedsak 
vært knyttet til møblering, renhold og avvikling av langsgående prøver (små bordflater). Festsalen 
på samfunnet ble også oppgradert sommeren 2013 med tanke på at det skulle legges undervisning 
i salen, men salen har i svært liten grad blitt benyttet til undervisning. Dette skyldes i hovedsak at 
det er vanskelig å finne enhetlige rutiner på reservering av salen grunnet ulike reserveringssystem 
og uklar ansvarsfordeling.  
 

 
Figur 1. Utviklingen av antall høstemner med mer enn 50 og 100 oppmeldte studenter fra 2008 til 2013. 
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Figur 2. Utviklingen av antall våremner med mer enn 50 og 100 oppmeldte studenter fra 2008 til 2013. 
Gradsoppgaveoppmeldinger er ikke tatt med i beregningene.  
 
Vurdering: 
• UMB har et høyt belegg på undervisningsrom, og i ”flaskehalsperioder” kan belegget på 

undervisningsrom være over 90 %. Mangel på ledige undervisningsrom gjør at ikke alle 
forelesninger kan gå på ønskede tider. Det har i all hovedsak gått bra å bruke Aud Max til 
undervisning noen timer i uka, men studentersamfunnets og UKAs behov gjør at det er 
begrenset hvor mye Aud Max kan benyttes og i tillegg medfører andre arrangement at emner 
som går i salen må vike enkeltdager. UKA2014 blir en kritisk periode for undervisningen som 
går i Aud Max.   

• Universitetet må følge med i utviklingen av emner med høye studenttall og sikre gode 
undervisningsfasiliteter for emner med over 350 studenter. En langsiktig løsning basert på å 
bruke Aud Max som undervisningsrom for store studentgrupper krever mye fleksibilitet fra 
de emneansvarlige og studenter på de store grunnemnene på grunn av andre aktiviteter i Aud 
Max. 

3.2. Utvikling av antall åpne lesesaler 
Tabell 4 viser en oversikt over antall åpne lesesaler og antall plasser totalt fra 2009 til 2013. I løpet 
av 2013 ble to mindre lesesaler i Parkgården omdisponert til kontorer for doktorgradsstudenter 
(totalt 16 plasser). Belegget på lesesalene varierer mye gjennom året, med maks belastning før og i 
eksamen. Tilbakemeldinger fra driftspersonale og andre ansatte er at det er svært god kapasitet i 
lesesalene. Securitas, som sjekker bygninger på kveldstid, rapporterer også om lav bruksfrekvens i 
de åpne lesesalene på kveldstid høsten 2012, også i perioden før og i eksamensperioden. 
 
År Antall åpne lesesaler Antall åpne lesesalsplasser totalt 
2009 6 196 
2010 7 222 
2011 10 287 
2012 9 256 
2013 7 240 
Tabell 4. Utvikling av antall åpne lesesaler og lesesalsplasser fra 2009 til 2013.  
 
Trivselsundersøkelsen i 2011 avdekket at mange studenter er mindre tilfreds med 
grupperomstilbudet på campus. Studentene i Sørhellinga var mest fornøyd med tilbudet mens 
studentene fra Institutt for landskapsplanlegging (ILP) og Handelshøyskolen (HH) var minst 
fornøyd med tilbudet. Sommeren 2013 flyttet ILP-studentene inn i Akropolis, og 
studieavdelingen har ikke mottatt dårlige tilbakemeldinger knyttet til læringsmiljøet i Akropolis. I 
2012 ble det etablert kaffebar i Tårnbygningen, og det rapporteres om at vrimlearealene i 5. etasje 
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er mer i bruk til gruppearbeid i dag. Det er imidlertid fortsatt behov for å oppgradere 
studentarbeidsplassene i 5 etasje i Tårnbygnignen for å gjøre disse arealene mer attraktive og 
fleksible. I 2013 bevilget læringsmiljøutvalget midler til å etablere et Vrimlerom for studenter ved 
IKBM, og rommet ble åpnet i 2014. Her er det lagt til rette for at studenter kan jobbe i grupper, 
surfe på nettet, lese fagtidsskrift m.m.  
 
Vurdering  

• Med unntak av periodene rett før og under eksamen ser det ut til å være tilstrekkelig 
kapasitet i lesesalene. 

• Det må jobbes systematisk for å bedre grupperomstilbudet/etalbere fleksible 
arbeidsplasser ved universitetet.  

3.3. Kvaliteten på undervisningsrommene 
Tabell i vedlegg 2 viser en oversikt over større og mindre fysiske læringsmiljøtiltak som ble 
gjennomført i perioden 2005-2013. På bakgrunn av gjennomførte tiltak har tilstandskarakterer for 
undervisningsrom blitt oppdatert.  
 
Figur 3 viser utviklingen av den generelle standarden (totalvurdering) på auditorier og læresaler 
presentert som prosent av summen antall læresaler og auditorier hvert år. Tilsvarende viser figur 
4 utviklingen av ventilasjonsforholdene og figur 5 viser utviklingen av akustikkforholdene.  
 
Som figur 3 viser, er det en jevn stigning i standarden på undervisningsrom. UMB sitt 
systematiske arbeid med å oppgradere undervisningsrom har gitt resultater, og mange av salene 
har blitt oppgradert gjennom midler tildelt fra LMU gjennom større læringsmiljøtiltak. Det som 
trekker standarden ned i mange tilfeller er dårlig ventilasjon, se figur 4. Akustikkforholdene i 
læresalene har bedret seg i hele perioden, og i dag er det ikke lenger noen læresaler eller 
auditorieum som vurderes å ha dårlig akustikk, se figur 5.  
 

 
Figur 3. Utviklingen av den generelle romstandarden på læresaler over tid, vist som prosent av antall saler  
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Figur 4. Utviklingen av ventilasjonsforholdene i læresaler og auditorier vist som prosent av antall saler  
 

 
Figur 5. Utviklingen av akustikkforholdene i læresaler og auditorier vist som prosent av antall saler 
 
Vurdering  

• Universitetet har fortsatt en stor utfordring med dårlig innemiljø grunnet manglende eller 
dårlige ventilasjon i mange undervisningsrom. Tiltak for å bedre innemiljøet i store 
undervisningsrom med høyt belegg bør prioriteres i årene fremover. Det kan påpekes at 
LMU allerede har tildelt LMU-midler for å prosjektere og utbedre ventilasjon i 
undervisningsrom i Tårnbygningen. 

• Totalt sett har UMB hatt en positiv utvikling av standarden på undervisningsrommene fra 
2005 til 2013. De årlige bevilgningene til læringsmiljøtiltak har vært en viktig faktor for 
forbedringene. Den positive utviklingen av akustikkforholdene i undervisningsrom 
understrekes.  

3.4. Tilbakemeldinger på læringsmiljøet 
UMB har ikke noe fast system for å gi tilbakemeldinger på det fysiske læringsmiljøet. UMB har 
vedtatt nye retningslinjer for klagenemnda, og her er det fastslått at ”Klagenemnda skal behandle 
klager fra studenter over mangler ved det fysiske læringsmiljø, sett i forhold til lovbestemte plikter eller bindende 
planer fastsatt av universitetsstyret, med mindre saken kan behandles av UMBs arbeidsmiljøutvalg”.  
 
Ofte er det imidlertid enklere tilbakemeldinger som studenter vil gi. Mange forhold avdekkes 
gjennom ulike evalueringsordninger og spørreundersøkelser (trivselsundersøkelsen, nasjonal 
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læringsmiljøundersøkelsen, eksterne programevalueringer). Noen tilbakemeldinger fanges også 
opp ved direkte meldinger til drifts- og serviceavdelingen og/eller til studieavdelingen. Foruten de 
forhold som tidligere er nevnt i rapporten (mangel på grupperom, utfordringer knyttet til 
ventilasjon), kom det i 2013 enkeltklager på Aud.Max og andre eksamenslokaler på samfunnet, 
både hva gjelder temperatur, lysforhold (samfunnet) og bordløsning ved langsgående prøver i 
Aud Max.  
 
Vurdering  

• Universitetet står foran en storstilt byggeperiode, og for å kunne følge opp eventuelle 
uheldige forhold tilknyttet det fysiske læringsmiljøet bør det etablere en 
”tilbakemeldingsording” på det fysiske læringsmiljøet. Klagenemndas rolle bør 
tydeliggjøres ovenfor studentene.  

3.5. Universell utforming og individuell tilrettelegging 
I 2009 vedtok UMB ny handlingsplan for Universell utforming og tilrettelegging for studenter 
med nedsatt funksjonsevne. Hovedmålet tilknyttet bygninger og utearealer sier at: 
Innen 2018 skal alle hovedbygninger og hovedtraseer der studenter oppholder seg være tilgjengelig etter prinsippet 
for universell utforming. Felles studentarealer (undervisningsrom, lesesalsplasser og kantiner) konsentreres til færre 
bygninger. 
 
Handlingsplanen for Universell utforming og tilrettelegging for studenter med nedsatt 
funksjonsevne har blitt fulgt opp med to-årige tiltaksplaner innenfor områdene Bygninger og 
utearealer, Studier og undervisning, IKT og Studentvelferd. Konkrete tiltaksplaner har blitt 
vedtatt for en to-års periode, og LMU har hatt en tiltaksplan for perioden 2012-2013. 
Læringsmiljøutvalget behandlet en sluttrapport for handlingsplanen i møte den 27.11.13, se sak 
http://www.umb.no/statisk/lmu/innkalling/2013/271113/lmu1413.pdf  
 
Figur 6 viser at det har vært en positiv utvikling av universell utforming av selve 
undervisningsrommene fra 2005-2013. I 2013 var 68 % av auditorier og læresaler universelt 
utformet, mot 14 % i 2005. Grunnet manglende heis og/eller tilgjengelig inngangsparti er 
imidlertid ikke alle disse salene tilgjengelig for bevegelseshemmede.  
 

 
Figur 6. Utviklingen av universell utforming av læresaler og auditorier vist som prosent av antall saler 
 
Figur 7 viser utviklingen av tilgjengeligheten til undervisningsrommene fra 2005 til 2013. Selv om 
det har vært en positiv utvikling fra 2005 til 2013 er fortsatt 39 % av våre læresaler og auditorier 
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ikke tilgjengelig for bevegelseshemmede. Nytt og trinnfritt inngangsparti ved Tekniske fag ble 
ferdigstilt i 2013, men inne i bygningen gjenstår ny heis og/eller tiltak inne i bygningen før 
studentarealene blir tilgjengelig etter prinsippene for universell utforming. Inngangspartiet til 
Tårnbygningen ble nylig universelt utformet, og ny heis etableres i Tårnbygningen sommeren 
2014.  
 

 
Figur 7. Utviklingen av tilgjengeligheten til læresaler og auditorier vist som prosent av antall saler 
 
Etter hvert som IKT-utstyr i saler oppgraderes, etableres det som regel trådløse teleslyngeanlegg 
som en del av oppgraderingen. Figur 8 viser utviklingen av telesynger i læresaler og auditorium. 
Det har vært en svært positiv utvikling fra 2008 til 2013. I Sørhellinga finnes et mobilt 
teleslyngeanlegg. 
 

 
Figur 8. Utviklingen av teleslynger i læresaler og auditorier vist som prosent av antall saler 
 
I den nasjonale læringsmiljøundersøkelsen som ble gjennomført i 2012 oppga 32 % av UMBs 
studenter at de har en varig skade, sykdom eller funksjonsnedsettelse (i trivselsundersøkelsen i 
2011 oppga 27,9 % at de hadde en form for nedsatt funksjonsevne). Hoveddelen av disse 
tilfellene var knyttet til allergi, men også astma eller eksem (15 %), psykiske/emosjonelle plager (8 
%)og lese/-skrivevansker (5,4 %) ble oppgitt. Studentene kunne krysse av for flere 
sykdommer/skader/funksjonsnedsettelser i denne undersøkelsen. 54 % av studentene med varig 
skade/sykdom eller funksjonsnedsettelser oppga at sykdommen påvirket studiene på en negativ 
måte. Sammenlignet med de andre universitetene som deltok i undersøkelsen, hadde UMB en 
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noe lavere andel studenter med sykdommer/skader/ funksjonsnedsettelser (UiO 35 %, NTNU 
33 % og UiS 35 %). 59 % av studentene som har skade/sykdom/funksjonsnedsettelse oppga 
videre at de ikke trengte eller ønsket noen tilrettelegging i studiesituasjonen, mens 14 % oppga at 
de fikk tilstrekkelig med tilrettelegging. 5 % oppga at de ikke fikk tilstrekkelig tilrettelegging i 
studiesituasjonen, 4 % oppga at lærestedet ikke tilbyr tilrettelegging mens 18 % oppga at de ikke 
kjente til tilretteleggingstilbudet. Figur 9 viser antall studenter som fikk innvilget tilrettelegging i 
perioden 2000 til 2013. Tallene er hentet fra FS (Felles Studentstystem), og årstallet er det året 
tilretteleggingen ble innvilget. Ettersom dataene er hentet etter at databasene for UMB og NVH 
ble slått sammen, viser tallene både tilretteleggingstall for UMB og NVH samlet. Oversikten kan 
derfor ikke sammenlignes med fjorårets rapport.  
 

 
Figur 9. Antall studenter som fikk innvilget tilrettelegging i perioden 2000 til 2013. ”Spesi” kan være studenter 
som har tilrettelegging som muntlig eksamen istedenfor skriftlig, høytlesing av oppgavetekster m.m.  
 
Figur 10 viser den prosentvise andelen av registrerte studenter som har fått innvilget 
tilrettelegging i perioden 2000 til 2013. Grunnet sammenslåing av databasene kan tallene ikke 
sammenlignes med fjorårets tall, som viste en prosentvis økning fra 2011 til 2012. .  
 

 
Figur 10. Prosentvis andel av registrerte studenter som fikk innvilget tilrettelegging fra 2000 til 2013. 
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Vurdering: 
• Systematisk oppgradering av læresaler og auditorier med fokus på universell utforming 

har resultert i en svært positiv utvikling mht universell utforming av selve 
undervisningsrommene (utforming, akustikk, teleslynge, kontraster osv) 

• Universitetet bør fortsette arbeidet med universell utforming av TF-bygningen (fløy I og 
II) og Tårnbygningen. 

4 Det psykososiale læringsmiljøet 

4.1  Læringsmiljøundersøkelsen 2012 og videre oppfølging 
Resultatene fra den nasjonale læringsmiljøundersøkelse fra 2012 bekreftet mange av svarene fra 
UMBs egne trivselsundersøkelse fra 2011. Nytt var imidlertid at UMB fikk 
sammenligningsgrunnlag med andre universiteter og høgskoler. Læringsmiljøundersøkelsen fra 
2012 er tilgjengelig på nett i sin helhet, 
http://www.umb.no/statisk/forsiden/LMU%20Gallup%202012.pdf .  
 
Undersøkelsen viste at 7 av 10 studentene ved UMB er fornøyd eller meget fornøyd med selve 
studiet, men det er noen forskjeller mellom instituttene. Det har ikke blitt gjennomført noen ny 
undersøkelse i 2013 som har gitt nye data om det psykososiale læringsmiljøet ved universitetet, og 
det arbeides fortsatt med å følge opp plan for oppfølging av undersøkelsen.  
 

4.2 Helsestasjonen og SiÅs rådgivingstjeneste 
I 2012 vedtok SiÅs å endre helsetilbudet for studentene i tråd med læringsmiljøutvalgets råd, 
LMU-sak 14/2012. Endringene trådte i kraft i 2013, og omfattet et utvidet tilbud fra Ås 
kommune via helsestasjonstilbudet for unge. Psykologen jobber nå tett sammen med 
helsestasjonen. Pr dags dato forelegger det ikke noen rapport og statistikk fra kommunen, men 
det holdes jevnlige samarbeidsmøter med kommunen, SiÅs, representanter fra studentene, 
presten og universitet. Presten rapporterer om jevnt studentbesøk i 2013 og at det har blitt 
gjennomført flere ulike aktivitet i løpet av 2013. Blant annet ble det etablert et ”stillerom” ved 
UMB i 2013.  
 
Vurdering: 

• Videreutvikle samarbeidet med Helsestasjonen i Ås kommune og etablere 
rapporteringsrutiner for å kunne følge eventuelle utviklingstrender.  

 

http://www.umb.no/statisk/forsiden/LMU%20Gallup%202012.pdf


Vedlegg 1 – Tilstandsvurdering, undervisningsrom 
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Romnumme Ant plasser Bygningskod Kategorier standard UU-rom UU-tilgj UU-HC-toaAkustikk Ventilasjon Lys Teleslynge Høyttaler møbler År
Aud Max 615 AM AUD 2 1 1 1 2 2 2 3 3 2 2013
BT1A07 340 BT AUD 3 2 3 3 3 2 3 3 3 3 2013
BT3A10 20 BT DATA 3 3 3 3 3 3 2 3 3 3 2013
BT3A11 24 BT LÆR 3 3 3 3 3 3 2 1 1 3 2013
BT3A13 18 BT LÆR 3 3 3 3 3 3 2 1 1 3 2013
BT3A16 60 BT LÆR 3 3 3 3 3 3 2 3 3 3 2013
H109 80 H AUD 2 1 1 1 3 1 2 3 3 2 2013
H115 59 H AUD 2 1 1 1 3 1 2 3 3 2 2013
H248 14 H LÆR 2 1 1 1 3 1 2 1 1 2 2013
HU141 24 H DATA 2 2 2 2 3 2 2 1 1 3 2013
J105 38 J LÆR 2 2 2 1 2 1 2 3 3 2 2013
J106 150 J AUD 2 2 2 1 3 1 1 3 3 3 2013
JU18 18 J LÆR 1 1 2 1 2 1 1 3 3 1 2013
MU67 40 M LÆR 2 3 3 3 3 2 3 1 1 3 2013
MU68 20 M LÆR 2 3 3 3 3 2 3 1 1 3 2013
P107 40 P LÆR 2 3 3 2 2 1 2 1 3 2 2013
P207 58 P LÆR 2 3 3 2 2 1 2 1 3 2 2013
PL202 34 PL LÆR 3 3 1 3 3 3 3 3 3 3 2013
PL203 24 PL LÆR 3 3 1 3 3 3 3 1 1 3 2013
S119 50 S LÆR 3 3 3 3 3 3 3 2 3 3 2013
S120 30 S DATA 3 3 3 3 3 3 3 2 3 3 2013
S121 50 S LÆR 3 3 3 3 3 3 3 2 3 3 2013
S122 22 S LÆR 3 3 3 3 3 3 3 2 1 3 2013
S123 22 S LÆR 3 3 3 3 3 3 3 2 1 3 2013
S124 30 S LÆR 3 3 3 3 3 3 3 2 1 3 2013
SU105 104 S AUD 3 3 3 3 3 1 2 2 3 3 2013
T130 36 T LÆR 3 3 1 3 3 1 3 1 3 3 2013
T131 36 T LÆR 3 3 1 3 3 1 3 3 3 3 2013
T201 50 T LÆR 2 3 1 2 3 1 3 1 3 3 2013
T230 40 T LÆR 2 3 1 2 3 1 3 3 3 3 2013
T301 23 T DATA 2 2 1 2 1 1 2 3 3 2 2013
T330 81 T LÆR 3 3 1 2 3 1 3 3 3 3 2013
T331 22 T LÆR 2 2 1 2 3 1 2 1 1 3 2013
T333 20 T LÆR 2 2 1 2 3 1 2 1 1 3 2013
T401 106 T AUD 2 1 1 2 3 3 3 3 3 2 2013
T434 81 T LÆR 3 3 1 2 3 3 3 3 3 3 2013
TF01 30 TF DATA 3 2 2 2 3 2 2 3 3 3 2013
TF02 24 TF DATA 3 2 2 2 3 1 1 3 3 2 2013
TF102-3 100 TF LÆR 3 3 3 3 3 3 2 3 3 3 2013
TF102-4 24 TF DATA 2 2 2 3 2 1 2 1 1 1 2013
TF145 112 TF AUD 3 1 2 1 3 3 3 3 3 2 2013
TF203 34 TF LÆR 3 3 2 3 3 3 3 3 3 3 2013
TF204 36 TF LÆR 3 3 2 3 3 3 3 3 3 3 2013
TF205 36 TF LÆR 3 3 2 3 3 3 3 3 3 3 2013
TF210 28 TF LÆR 3 3 2 3 3 3 3 3 3 3 2013
TU101 156 T AUD 3 3 1 3 3 3 3 3 3 3 2013



Vedlegg 2 – Viktige endringer og tiltak 2006-2013 
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År Endringer og tiltak: 
2013 • Urbygningen tatt ut av drift sommeren 2013 

• Festsalen på samfunnet og Aud Max oppgradert mht undervisning (større LMU-tiltak) 
• Etablering av Akropolis 
• Ferdigstilling av ny utvendig rampe på TF 
• Lesesaler i Parkgården omdisponert til doktorgradsplasser 
• Etablering av stillerom i Økonomibygningen (større læringsmiljøtiltak) 
• Startet oppgradering av M161 til Vrimlerom – faglig hjem IKBM (mindre LMU-tiltak 2013) 
• Oppgradering av surfesal i Parkgården (mindre LMU-tiltak 2012) 
• Oppgradering toaletter Tårn 
• Ferdigstillelse T230 (akustikk, møbler) 

2012 • T330 gjort om fra datasal til læresal, full oppgradering med unntak av ventilasjon (større LMU-tiltak 
2012). 

• Oppgradert læresal T230 (med unntak av nye bord og ventilasjon), (større LMU-tiltak 2012). 
• Kafé i 5. etasje Tårnbygningen (større LMU-tiltak 2012). 
• Supplert med ekstra stoler, bord og el-stikk i kantine Sørhellinga (større LMU-tiltak 2012). 
• Oppgradering og ventilasjon, TF145 (auditorium Tekniske fag) (større LMU-tiltak 2012). 
• Oppgradering av labarelaler på TF (større LMU-tiltak 2012) 
• Nye toaletter TF (større LMU-tiltak 2012). 
• Nye sittegrupper TF (større LMU-tiltak 2012). 
• Bygget nye kateter med heve-senk-funksjon på flere læresaler (H109, H115, T230 og T330). 
• Supplert med ekstra møbler i grupperom, Sørhellinga (mindre LMU-tiltak 2012) 
• Bokskap TF (mindre LMU-tiltak 2012) 
• Montert radiatortermostater i læresaler og lesesaler i Tårnbygningen (mindre LMU-tiltak 2012) 

2011 • Ferdigstilling av nytt auditorium og studentarbeidsplasser i kjeller Tårn (LMU-tiltak 2010 og 2011)  
• Nye stoler i datasalene TF01 og HU141 (mindre LMU-tiltak 2011) 
• Oppstart oppgradering laboratorier TF – fløy 2 (LMU-tiltak 2011) 
• Sykkelstativer TF (LMU-tiltak 2011) 
• Etablere flere grupperom i kjeller TF inkl. ventilasjon (LMU-tiltak 2011) 
• Ny stoler lesesal M160 (mindre LMU-tiltak vedtatt 2010) 
• Akustikkplater KA2-etg, bedring belysning, flytting av dør- støytiltak. (Mindre LMU-tiltak vedtatt 

2010) 
• Etablering av hvilerom i Ur (mindre LMU-tiltak vedtatt 2010) 
• Ny møblering lesesal BT3A.15 (mindre LMU-tiltak 2011) 
• Akustikktiltak og bedret belysning T201 (LMU-tiltak 2011) 
• Innkjøp av spesialstoler for studenter med særskilte behov (mindre LMU-tiltak 2011) 
• Utrede og prosjektering av nytt auditorium TF (LMU-tiltak 2011) 
• Kartlegging av alle rom, IKT og møbler, laget møbleringsplaner og nettside 

• Oppgradert en rekke læresaler mht IKT-utstyr. Høytalere, mikrofon og teleslynge i TF01, TF02, 
TF145,TF102-3, J105, JU18, T201, T301, T330  

 

2010 • Etablering av nytt auditorium og studentarbeidsplasser i kjeller Tårn startet - LMU-tiltak 
• Oppgradering møbler P107 (mindre LMU-tiltak 2009) 
• Etablering av to lesesalsrom og ett grupperom i Parkgården (mindre LMU-tiltak vedtatt 2010) 
• Oppgradering og sentralisering av lesesaler i kjeller TF-kvartalet (mindre LMU-tiltak vedtatt 2010) 

2009 • Åpning av T401 og T434 – LMU-tiltak 
• Oppgradering TF203, TF204, TF205 og TF210 (omrokkering og nye romnummer) – LMU-tiltak 
• Urbygningen stengt over 2. etasje, U338 ut av drift, redusert antall plasser i U218 
• Installering av teleslynge BT3A.16 

  



Vedlegg 2 – Viktige endringer og tiltak 2006-2013 
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2008 • Sørhellinga ble åpnet 
• Oppgradering og utbygging av ventilasjon av T434 og T401 startet – LMU-tiltak. 

2007 • Ventilasjon i læresaler på TF satt i drift – LMU-tiltak 
• Oppgradering av MU67 og MU68 – LMU-tiltak 
• Oppgradering av U140 – LMU-tiltak 

2006 • Sørhellinga ble tatt ut av drift 
• PL202 og 203 ble etablert  
• T168 og T174 ble etablert 
• TF-fløy 3 ble åpnet (TF102-3 og TF103-3) 
• Lesesaler i Tårnbygningen etablert og åpnet.  
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Disponering av Urbygningen fra 2015  

  

 

Saksansvarlig:  Studiedirektør 
Saksbehandler(e): Bodil Norderval 

 

NMBU Læringsmiljøutvlaget Møtedato 04.06.14  

  

 

Vedlegg:  

1. US-sak «Disponering av Urbygningen fra 2015» 
 

Forslag til vedtak:  

1. Læringsmiljøutvalget har følgende innspill til universitetsstyresak om «Disponering 
av Urbygningen fra 2015»: LMU mener at rehabiliteringen av Urbygningen må legge 
til rette for at: 

• NMBU får en moderne undervisningsbygning som er tilrettelagt for 
allsidig undervisning tilpasset ulike læringsformer 

• Mindre egnede undervisningsrom, både mht tilgjengelighet, beliggenhet 
og standard, fases ut og tas i bruk til andre aktiviteter.  

• Økt konsentrering av undervisningsrom. Dette vil gi mer effektiv drift og 
økt fleksibilitet. 

• For at den blir et levende studentbygg der studenter kan møtes på tvers 
av studier og emner. 

• Flere 1. linje tjenester samles i en bygning der studentene likevel ofte er 
på grunn av undervisning og andre læringsaktiviteter og i en bygning som 
er universelt utformet. 

• Bygningen bidrar til å skape gode bindeledd mellom eksisterende campus 
og de nye bygningene som kommer. 

 
28. mai 2014 
 
Ole-Jørgen Torp 
Studiedirektør 
 



 

NMBU Læringsmiljøutvlaget Møtedato 04.06.14  

  

Saksframstilling 

Bakgrunn 

Rehabilitering av Urbygningen ferdigstilles andre halvår 2015. NMBUs universitetsstyre 
skal ta stilling til hvordan Urbygningen skal disponeres når bygningen er ferdig 
rehabilitert, og i den anledning ønsker Universitetsstyret innspill fra fakultetsstyrene, 
fra studieutvalget og fra læringsmiljøutvalget. Økonomi- og eiendomsdirektørens 
saksframlegg for universitetsstyret følger i vedlegg 2. Økonomi- og eiendomsdirektøren 
ber Universitetsstyret vurdere to alternative forslag. Det ene forslaget innebærer at 
Urbygningen disponeres som felles bygning for hele universitetet, med læresaler, 
datasaler, grupperom og andre læringsarenaer for samtlige studenter. Det andre 
forslaget innebærer at ILPs undervisning får fortrinn ved disponering av 
undervisningsrom.  
 

Studiedirektørens vurdering 

Det står ikke noe spesifikt om bruken av Urbygningen i den nye strategien for NMBU. De 
overordnede målsetninger er blant annet at NMBU skal ha «Et stimulerende arbeids- og 
læringsmiljø der den enkelte ansattes og students potensiale realiseres og gir 
KUNNSKAP FOR LIVET».  I strategisk handlingsplan for området utdanning, UMB 2010-
2013, finnes noen målsetninger knyttet til dette. Her het det blant annet følgende: 

• Resultatmål: Arbeidet med nytt studiesenter, som kan dekke behovet for 5000 
studenter, må ha høyest prioritet. Studiesenteret skal være ferdig innen 2013.  

• Tiltak: Avklare innen juli 2010 om Tårnbygningen eller Urbygningen skal utvikles 
til studiesenter. Starte ombyggingen til studiesenter i 2011.  

 

I handlingsplan for universell utforming og tilrettelegging 2010-2018, Hovedmål 
Bygninger og utearealer, vedtatt av Universitetsstyret, heter det videre følgende:  

• Innen 2018 skal alle hovedbygninger og hovedtraseer der studenter oppholder 
seg være tilgjengelig etter prinsippet for universell utforming. Felles 
studentarealer (undervisningsrom, lesesalsplasser og kantiner) konsentreres til 
færre bygninger.  

• I tiltak 6 i plan for 2012-2013: Innen 2013 skal det foreligge en plan for hvordan 
Studentenes informasjonstorg skal bli universelt utformet, med ulike alternativer 
sett i lys av eventuell rehabilitering av bygninger. 

I tiltak 7 i plan for 2012-2013: Dersom rehabilitering av Urbygningen starter i løpet av 
2013 skal det lages en klar plan for bruken av bygningen. Undervisningsaktiviteter og 
studentarbeidsplasser skal konsentreres til færre hovedbygninger slik at mindre og 
utilgjengelige bygninger kan tas ut fra undervisningssammenheng.  
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Ut fra studiedirektørens vurdering bør rehabilitering av Urbygningen tilrettelegge for at:  
 

• NMBU får en moderne undervisningsbygning som er tilrettelagt for allsidig 
undervisning tilpasset ulike læringsformer 

• Mindre egnede undervisningsrom, både mht tilgjengelighet, beliggenhet og 
standard, fases ut og tas i bruk til andre aktiviteter. Vedlegg 2 i årsrapport fra 
Læringsmiljøutvalget ved UMB for 2013 (LMU-sak 2/14), viser en oversikt over 
standarden på undervisningsrommene ved campus Ås.  Tabellen viser at NMBU 
fremdeles har rom som har relativt dårlig standard.  

• Undervisningsrom konsentreres og gir en mer effektiv drift, f.eks. IT, fleksibilitet i 
rombytter, eksamensgjennomføring osv. 

• Bygningen kan brukes til allsidige undervisningsaktiviteter for mange studenter 
og blir et levende studentbygg der studenter kan møtes på tvers av studier og 
emner. 

• Universitetet får samlet flere 1. linje tjenester i en bygning der studentene likevel 
ofte er på grunn av undervisning og andre læringsaktiviteter.  Dette vil også 
skape økt aktivitet i bygningen, da flere funksjoner er samlet i et sentrum for 
undervisning og læring. Det er mange 1. linje tjenester som i dag ikke er 
tilgjengelig for studenter med nedsatt bevegelsesevne.  

 

Studiedirektøren mener det er viktig at alle studenter ved NMBU har gode 
læringsmiljøer og faglige samlingspunkter. Det må også være tilfelle for studentene ved 
ILP. Studiedirektøren mener likevel at universitet må finne løsning for ILPs studenter 
som ikke innbefatter utstrakt bruk av Urbygningen. Dersom store deler av Urbygningen 
øremerkes ILPs undervisning, vil det etter studiedirektørens oppfatning ha flere 
uheldige konsekvenser. ILP har mange svært undervisningsintensive emner, og 
undervisningsrom i Akropolis benyttes i dag ikke av andre emner enn ILPs egne. 
Dersom ILP skal samle sin undervisning i Urbygningen, vil det i praksis bli svært få 
undervisningsrom som kan benyttes til andre emner. Studiedirektøren er redd for at 
Urbygningen da ikke vil bli en levende læringsarena for alle NMBU-studenter, men at 
bygningen da i hovedsak vil bli benyttet av ILP-studenter og enkeltstudenter som 
dropper innom en gang i uken for å delta på en forelesning. Hensikten med å lokalisere 
1. linje-tjenester i Urbygningen faller da også bort, og bygningen blir heller ikke det gode 
bindeleddet mellom eksisterende campus og de nye bygningene som kommer.  



  

 

 

NMBU Universitetsstyret  Møtedato 12.06.14  

  

US-sak 
xx/2014 

Disponering av Urbygningen fra 
2015  

Universitetsledelsen 

  

 

Saksansvarlig:  Økonomi- og eiendomsdirektør 

Saksbehandler(e): Kristin Kreul 

 

 

Vedlegg: 

1. Drøfting av de to alternativene og følger av disse 
 

 

Forslag til vedtak: 

1. Universitetsstyret vedtar at Urbygningen er et generelt undervisningsbygg og at 
deler av første etasjen og kjelleren disponeres til Studentenes informasjonstorg 
(SiT), IT-støtte for studentene og studentstyret NSO-Ås og Hjerterommet skal 
disponeres som åpen, sosial sone. 

2. Universitetsstyret ber om at vedtaket i høgskolestyresak 155/2002 gir føringer 
for disponering av øvrige læresaler gjennom prioriteringer i timeplan.no. 

3. Dersom pkt. 2 vedtas, er universitetsstyret innforstått med at betydelige arealer 
båndlegges ved tydelige prioriteringer som legges inn i timeplan.no. 

 

 

9.mai 2014 

 

 

Mari Sundli Tveit 

Rektor 
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Saksframstilling 

Bakgrunn 

Rehabilitering av Urbygningen igangsettes sommeren 2014 og ferdigstilles i andre 
halvår av 2015. NMBUs universitetsstyre bes i denne styresaken om å ta stilling til om 
Urbygningen skal disponeres etter høgskolestyresak 155/2002, med følgende vedtak 
knyttet til bruken av Urbygningen: «1. Institutt for landskapsplanlegging flytter til 
Urbygningen. Institutt for biologi og naturforvaltning får disponere fristilte lokaler i 
Sørhellinga.», dvs. at ILP skal ha forrang til disponering av læresaler via timeplan.no 
etter ferdigstillelsen i 2015.  

Rehabilitering av Urbygningen har vært gjennom to forprosjekter før nåværende 
prosjekt fikk midler og nå er i ferd med å gjennomføres. Første skisseprosjekt ble utført 
etter vedtak i det daværende høgskolestyret, sak 155/2002. Dette viste seg å være svært 
kostbar samt at arealene ville bli for knappe sett i forhold til instituttets utvikling. 
Rehabiliteringsprosjektet ble derfor lagt på is. 

Da prosjektet i 2009 ble gjenopptatt valgte UMBs ledelse derfor å legge følgende 
premisser til grunne for rehabiliteringen «Bygningen skal kunne brukes til ulike formål 
knyttet til undervisning og studier, for universitet. Bygningen skal primært brukes til 
studierelaterte aktiviteter / studentarbeidsplasser og skal legge til rette for forskjellig 
pedagogikk og fremtidsrettet læring og skal inkludere fleksibilitet og endringsmuligheter. 
Bygningens kulturhistoriske verdier skal ivaretas.».  Dette har vært lagt til grunn for at 
rehabiliteringen ikke skal medføre «skreddersøm» for et spesielt fagmiljø, men utformes 
som lokaler med fleksibilitet til å kunne huse ulike brukere etter behov. 

Disse premissene har vært førende for forprosjektet og for verifiseringen av dette som 
ble gjort etter oppstartbevilgingen fra Kunnskapsdepartementet som kom i 
statsbudsjettet for 2013. 

Vedtaket i daværende høgskolestyre fra 2002 ble aldri fullt ut implementert. Institutt for 
landskapsplanlegging har imidlertid disponert deler av Urbygningen frem til utflytting 
for rehabilitering og så fremt det ikke etableres en annen, tilfredsstillende 
samlokaliseringsløsning for ILP på campus, så har det ligget til grunn at ILPs studenter 
skal kunne bruke hele eller deler av Urbygningen etter rehabiliteringen gjennom 
booking i timeplan.no. 

Etter igangsetting av Urbygningsprosjektet i 2009 ble endelig lokalisering av tomt for 
Samlokaliseringsprosjektet fastsatt nord for Urbygningen i sammenheng med etablering 
av et nytt parkområde på campus kalt Uraksen. Gjennom dette grepet befestes 
Urbygningens rolle som NMBUs sentrale, historiske "stasbygg" og som bindeledd 
mellom det eksisterende campusanlegget og det nye som kommer. Dette blir ytterligere 
befestet ved at det i verifiseringen av forprosjektet for rehabilitering av Urbygningen 
har lagt vekt på å få etablert en ny, likeverdig inngang mot Uraksen som strekker seg 
nordover mot SLP-prosjektet. 
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Generelle føringer og prinsipper  

Under følger universitetsstyrets vedtak fra 2014 som berører bruk av NMBUs 
eiendommer. 

• US-sak 12/2014 «NMBUs eiendomsforvaltning – orientering til universitetsstyret» 
Universitetsstyret ber om at det utarbeides en eiendomsstrategi for dette styrets 
arbeidsperiode 2014-2017. Vedtak: Universitetsstyret tar saken til orientering. 

• US-sak 29/2014 «Ambisjonsnivå for vedlikehold og utvikling av eksisterende 
bygningsmasse» Styret henviser til sak 12/2014 der styret ba om at det utarbeides 
en eiendomsstrategi for NMBU for perioden 2014-2017. Riksrevisjonens 
undersøkelse fra 2014 av statens forvaltning av eiendomsmasse i UH-sektoren viser 
stort vedlikeholdsetterslep generelt og NMBU kommer spesielt dårlig ut. Styret viser 
til Kunnskapsdepartementets omtale av dette i tildelingsbrevet for 2014. Styret 
ønsker en oversikt som viser samlet ny (inkl. planlagt) eiendomsmasse i m2 fordelt 
på tilstandsgrad, samt oversikt over hva de dårligste byggene brukes til, og hvor de 
ligger. Vedtak: Styret deler rektors bekymring over det store vedlikeholdsetterslepet 
og understreker viktigheten av at det blir utarbeidet en samlet plan for prioritering 
og finansiering av nødvendige tiltak for å sikre at bygningsmassen har akseptabel 
standard. Muligheter for alternativ finansiering vurderes særskilt. Styret mener at 
man må foreta en samlet vurdering av fremtidig arealbehov der eks. bygningsmasse 
sees i sammenheng med den betydelige nye bygningsmassen som vil stå klar i årene 
framover. Det skal særskilt vurderes om/hvordan den dårligste bygningsmassen 
kan fases ut, og hvordan det samlede arealbehovet kan reduseres med 10%. 

• US-sak 41/2014 «Ambisjonsnivå for vedlikehold og utvikling av eksisterende 
bygningsmasse – oppfølging» Universitetsstyret viser til sak 29/2014 hvor det ble 
uttrykt en ambisjon om at det samlede arealbehovet kan reduseres med 10%. 
Denne ambisjonen opprettholdes. Universitetsstyret ber rektor, når saken kommer 
tilbake til styret, om å ha gjennomført en kreativ prosess hvor ulike scenarier og 
løsningsmuligheter vurderes i et helhetlig perspektiv. Det ble spesielt pekt på 
mulighetene for en mer intensiv arealbruk, herunder undervisningstid og -former, 
prioritering av oppgaver, mv. Det er viktig at dekanene får en aktiv rolle i dette 
arbeidet i samarbeid med rektor. Vedtak: Universitetsstyret tar saken til 
orientering. Innspillene gitt fra Universitetsstyret følges opp av rektor. 

Rektor forutsetter som utgangspunkt at 

• ledelsen til enhver tid sikrer at arealene disponeres optimalt og at leietakerne ikke 
skal ha overordnet styring med bruk av arealene. 

• alle undervisningsrom skal belegges minimum 80 % mellom klokken 0800 og 1800. 
Det er viktig at lokalene kan fylles med andre aktiviteter når de ikke er i bruk. 

• all undervisning ved NMBU bookes gjennom timeplan.no – ut fra behov i det enkelte 
emnet. 

• det er et mål at alle studenter ved NMBU skal ha tilgang til «faglige hjem» - dvs. 
uformelle, faglige og sosiale møteplasser hvor studenter kan samles for diskusjoner 
og gruppesamarbeid. 
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Arealbehov ved NMBU 

Det er flere institutter og enheter ved NMBU som har klart utilfredsstillende lokaler og 
fasiliteter pr. i dag. Ledergruppen har derfor satt disse behovene i prioritert rekkefølge: 

1. ILP sikres hensiktsmessig (sam)lokalisering og arealer  

2. IMT sikres hensiktsmessig (sam)lokalisering og arealer  

3. IPV sikres hensiktsmessig (sam)lokalisering og arealer  

4. Universitetsadministrasjonen sikres hensiktsmessig (sam)lokalisering og arealer  

5. IMV sikres hensiktsmessig (sam)lokalisering og arealer  

Spørsmålet som må vurderes 

Ønsker universitetsstyret å legge noen føringer for bruken av Urbygningen som får 
konsekvenser for prioriteringer i timeplan.no? 

To alternativer til bruk av Urbygningen fra 2015 

A. Urbygningen utformes og disponeres som felles undervisningslokaler (læresaler, 
grupperom og lesesaler) for hele NMBU som bookes gjennom timeplan.no uten 
forrang for et enkelt institutt. Deler av første etasjen og kjelleren disponeres til 
Studentenes informasjonstorg (SiT), IT-støtte for studentene og studentstyret NSO-
Ås og Hjerterommet skal disponeres som åpen, sosial sone.  

B. Urbygningen utformes og disponeres som felles undervisningslokaler, men institutt 
for landskapsplanlegging (ILP) gis forrang ved booking i timeplan.no i tråd med 
høgskolestyresak 155/2002. Deler av første etasjen og kjelleren disponeres til 
Studentenes informasjonstorg (SiT), IT-støtte for studentene og studentstyret NSO-
Ås og Hjerterommet skal disponeres som åpen, sosial sone. 
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Vedlegg 1 

Drøfting av de to alternativene og følger av disse 

A. Når Urbygningen disponeres som felles undervisningslokaler som er åpne for 
booking av alle instituttene ved NMBU via timeplan.no, så vil dette gi NMBU tilgang 
til moderne, generelle, fleksible og universelt utformede undervisningsrom med topp 
moderne teknologi for undervisning, videokonferanser, fjernundervisning mv.  

Ved at bygningen brukes av mange ulike institutter og at det legges felles 
studentfasiliteter som SiT mv dit samt at det etableres en sosial sone med kaffebar i 
Hjerterommet, vil Urbygningen også kunne fungere som et samlingssted for 
studenter på tvers av institutt-tilhørighet og som et bindeledd mellom det gamle og 
det nye som etableres på nordsiden av Urbygningen. 

Et slikt grep vil også kunne gi NMBU muligheten til å utfase undervisningslokaler 
som nå er i bruk, men som ikke tilfredsstiller krav til universell utforming og/eller 
krav mht. inneklima mv. 

Dersom det etableres åpne lesesaler i Urbygningen vil disse kunne være en 
erstatning for nåværende lesesaler i 1.etasje i Tårnbygningen mot nord, slik at denne 
fløyen kan bygges om til å huse et felles SAMVIT-bibliotek, studiesenter og 
opplæringssaler for biblioteket. 
 

B. Institutt for landskapsplanlegging har ansvaret for verdens nest eldste 
hagekunstutdanning og har i mange år hatt eneansvaret for utdanning av 
landskapsarkitekter i Norge. Dette er i ferd med å endre seg ettersom både 
Arkitektur- og designhøgskolen i Oslo, Universitetet i Tromsø og Bergen 
Arkitekthøgskolen tilbyr ulike deler av landskapsarkitekturutdanninger pt.  

ILP har de siste årene også markert seg som et voksende og meget sterkt fagmiljø 
innen by- og regionplanlegging. 

For utdannelser som landskapsarkitektur, landskapsingeniør og by- og 
regionplanlegging er det helt utslagsgivende å ha tilgang på egnede læresaler for 
tunge prosjekteringskurs hvor studentene både kan arbeide selvstendig (75 % av 
tiden) og få undervisning (25 %) av tiden i de samme lokalene. Denne typen rom 
kalles ofte for tegnesaler.  

I konkurransen med de andre utdanningsinstitusjonene om de beste studentene, er 
det i tillegg til å ha det beste fagmiljøet meget viktig å ha godt tilrettelagte fasiliteter. 
I nåværende situasjon har ILP ikke dette. 

Nåværende situasjon for ILP 

ILPs studenter har siden august 2013 vært i midlertidige lokaler kalt Akropolis som er 
lokalisert oppe på Åsbakken ved Planteskolen. Dette er et midlertidig paviljongbygg som 
ble leid inn av universitet for 5 år, da Urbygningen måtte tømmes for studenter i 
forbindelse med oppstart av Urbygningsprosjektet. Akropolis er på ca. 2000 m2, i to 
etasjer og består av 9 større læresaler/tegnesaler, 5 grupperom, et personalrom, et 
verksted og to datasaler i tillegg til nødvendige støttefunksjoner. Bygget er koblet 
sammen med nabobygningen Ormen Lange hvor det er tilrettelagt med en større, 
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oppdelt, sosial sone (faglig hjem), læresal i tegning og formlære (LAFT-sal) og 
grupperom for studentene. I tillegg disponerer ILP andre etasje i Ormen Lange hvor det 
er 18 kontorplasser, stillerom og møterom for ansatte ved ILP. I førsteetasje i Ormen 
Lange har ILP tre kontorer og et møterom. ILPs øvrige ansatte er lokalisert i KA-
bygningen samt at ILP har ansvaret for VR-laboratoriet som er lokalisert i Planteskolen.  
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MINDRE LÆRINGSMILJØTILTAK 2014 

 
Forslag til vedtak/innstilling: 
Læringsmiljøutvalget har følgende innspill til prioritering av søknadene:  

•  
 
 
Vedlegg:  

1. Søknader om mindre læringsmiljøtiltak 2014 
2. Rutinebeskrivelse for tildeling av mindre læringsmiljøtiltak  

 
 
Ås, 28. mai 2014 
 
 
Ole-Jørgen Torp 
Studiedirektør 
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Bakgrunn: 
Universitetet for miljø og biovitenskap har hatt en ordning der gebyr ilagt 
instituttene ved forsinket innlevering av sensur har vært øremerket mindre 
læringsmiljøtiltak. I 2013 ble instituttene ved campus Ås ilagt gebyrer på 
totalt 630 000,-, og disse midlene er lyst ut til instituttene med søknadsfrist 
23. mai. 
 
Alle instituttene har blitt oppfordret til å samarbeide med studentene og søke 
om midler til gode prosjekter knyttet til læringsmiljøet. Studenter i 
fagutvalgene har også blitt oppfordret til å søke om midler til små og større 
tiltak. Søknader som var innkommet innen fristen følger i vedlegg 1, med en 
samlet oversikt på første side. Rutiner for tildeling av midler til mindre tiltak 
følger i vedlegg 2.  
 
I henhold til retningslinjene for tildeling av mindre læringsmiljøtiltak, 
skal studentstyret, drift- og seviceavdelingen og studieavdelingen i 
fellesskap vurdere og rangere søknadene. Arbeidsgruppen som skal 
vurdere søknadene i år er: 
• Kristian Myklatun, nestleder av studentstyret 
• Per Fredrik Nordhov, leder av studentstyret 
• Leif Thomas, seniorarkitekt ved drift- og serviceavdelingen 
• Bodil Norderval, studieavdelingen 
 
Gruppen hadde første arbeidsmøte den 28. mai. Gruppen har derfor 
ikke rukket å lage en endelig innstilling før sakspapirene sendes ut til 
LMU.  
 
Studiedirektørens vurdering 
Arbeidsgruppen vil forsøke å gi noen korte vurderinger om forslag til 
prioriteringer i LMU-møtet. Studiedirektøren sender saken til LMU uten 
endelig forslag til vedtak, men ønsker at LMUs medlemmer er kjent med 
søknadene før møtet. LMU kan gjerne gi innspill til gruppen. 
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Oversikt over LMU-søknadar våren 2014

Institutt Tiltak Est. kostnad
HH

Stoler til lesesal kr 110 000

El. Abonnement: DN, Economist ?

Stoler, bord: parken ?

IHA

Elektrisk arbeid kr 10 000

Maling, fjerning av delevegg kr 40 000

Møbler kr 20 000

ILP

Møbler kr 40 000

Klesstativ kr 10 000

IMT

Møbler kr 50 000

Oppussing av masterplasser kr 250 000

Etablering datasalauditorium kr 100 000

"faglig hjem" kr 50 000

Prosjektorer+lerret kr 100 000

IMV

Stekepanner kr 2 700

Innredning kr 10 000

Bord kr 5 200

IMV - Å. Kvifte

Reetablering av el. anlegg kr 20 000

INA

Sofaer ?

Infoskjermer ?

Rullegardiner ?

Dør ?

Utvida opningstid kantina ?

Nye vindauger ?

Andre mindre tiltak ?

Noragric

Sofagruppe bibl. kr 56 000

Møtebord bibl. (hoved) kr 17 000

Glassvegg/skyvedør kr 38 000

Møtebord bibl. (side) kr 17 000

Sofagruppe trappeavsats kr 37 000



Endring bib.-fasiliteter kr 50 000

Totalt: kr 922 900

(i tillegg kjem tiltak frå INA og HH som ikkje er kostnadsestimert)





(i tillegg kjem tiltak frå INA og HH som ikkje er kostnadsestimert)



Det vises til følgende e-post fra Bodil Norderval:  
 
«Gebyr ilagt UMB-instituttene i 2013 ved forsinket innlevering av sensur vil i år være øremerket 
mindre læringsmiljøtiltak NMBU-instituttene på Campus Ås. Totalt lyses 630 000,- ut til mindre 
læringsmiljøtiltak for 2013.  
 
Instituttene på campus Ås kan søke om midler til ulike prosjekt knyttet til læringsmiljøet 
Læringsmiljøutvalget har ikke øremerket midlene til "Faglige hjem" som i fjor, men alle 
instituttene oppfordres til å samarbeide med studentene og søke om midler til gode prosjekter 
knyttet til læringsmiljøet. Studenter i fagutvalgene har blitt oppfordret til å søke om midler til 
små og større tiltak.  
Mer info: http://www.umb.no/statisk/lmu/div/rutiner_mindretiltak_web.pdf (se bort fra 
fristene som i år ikke ble fulgt grunnet usikkerheter knyttet til overgangen til NMBU).  
NB: Søknader skal sendes til  studentstyret ved nestleder.au@nmbu.no innen mandag 23. mai».  
 
I Undervisningsutvalgets møtet 21. mai i år ble det  fattet følgende vedtak:  
Hvorav pkt 1 – 3  ønskes innfridd under posten mindre læringsmiljøtiltak:  
 
Flere av studentenes forslag meldes gjennom Lydia.  
Det søkes om midler til læringsmiljøtiltak etter følgende prioritering:  
1. Innkjøp av stoler til lesesalsplassene i 5. etg. til en sum av 110 000 kr. 
2. Elektronisk abonnement av Dagens Næringsliv og tidskriftet Economist til alle NMBU-

studenter. 
3. Flere stoler og bord i parken.  
 
Når det gjelder punkt 1, ble det foretatt en befaring og satt opp en kalkyle for fornying av stolene.  DSA 
var også inne i bildet under befaringen i fjor. En ytterligere utsettelse av denne nødvendige 
oppgraderingen bør ikke skje.  
Det er viktig at studentene ikke får belastningsskader på grunn av dårlige stoler og ergonomi på 
lesesalene. Slike belastninger oppstår gjerne i stressede perioder da det ikke tas tilstrekkelige pauser og 
muskelavslapninger.   
 
En elektronisk tilgang til tidsskrifter og aviser vil høyne læringsmiljøet betydelig for studentene. Behovet 
for å kunne være faglig oppdatert er viktig for studiekvaliteten.   
 
For å utnytte campus sine miljøfordeler, ser vi et behov for flere stoler og bord i parken.   
 
Med hilsen 
 
For Undervisnigsutvalget og HH 
 
Inger-Lise Labugt 
Seniorrådgiver/studieveileder 
Handelshøyskolen 
Norges miljø- og biovitenskapelige universitet 
Postboks 5003 

http://www.umb.no/statisk/lmu/div/rutiner_mindretiltak_web.pdf
mailto:nestleder.au@nmbu.no
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Norges miljø- og biovitenskapelige universitet 
Fakultet for Samfunnsvitenskap 
Institutt for landskapsplanlegging 

Studenttingets Arbeidsutvalg 
v/ Kristian Myklatun 
 
PB 1202 
1432 Ås 

Dato 
19.05.2014 

 

Deres ref.  
 

Vår ref.  
 
 

SØKNAD OM LMU-MIDLER 2014  
 
Det er et kjent faktum at det er trangt på ILP. Ikke bare sliter vi med uegnede 
undervisningslokaler, men det er også et stadig problem at de plasskrevende 
prosjekteringskursene i masterprogrammene landskapsarkitektur, by- og 
regionplanlegging og eiendomsutvikling okkuperer store deler av fellesarealene med 
plansjer, kart, modeller og tilhørende materiell. En studiehverdag med stadige 
avbrytelser grunnet lagring i undervisningssaler og tidstap som følge av tid brukt på å 
rydde vekk andres arbeider i et allerede trangt miljø er på ingen måte optimalt. 
ILP ønsker derfor å søke om midler til møbler for lagring av litteratur, modeller og utstyr, 
slik at arbeidsbordene kan frigjøres når annet arbeid skal gjøres. 
 
I tillegg er det et sterkt ønske fra studentene å kunne henge opp yttertøy mens 
undervisning og jobbing foregår. Å legge fra seg tøy er vanskelig i klasserom som er fulle 
av både studenter, møbler og de før nevnte plansjer, kart og modeller. Eneste alternativ 
blir da å legge jakker på gulvet, eller henge dem over stolryggene. Ingen av delene er 
optimale, da vått yttertøy aldri får tørket skikkelig, og kvaliteten på inneklimaet 
reduseres som følge av dette.   
Brakkebygget Akropolis er som kjent leid ut med en rekke forpliktelser knyttet til seg, 
blant annet er det restriksjoner på å skru ting inn i veggene, slik at knaggrekker ikke blir 
et alternativ. Veggene brukes dessuten ofte til oppheng av plakater til gjennomganger og 
innleveringer, slik at yttertøy vil bli i veien ved slike anledninger. 
Det søkes på bakgrunn av dette om midler til klesstativer til oppheng av yttertøy i 
undervisningssalene. 
 
ILP søker om; 
Møbler for lagring av litteratur, modeller og utstyr kr 40 000,- 
Klesstativ                                                                                kr 10 000,- 
Sum                                                                                          kr 50 000,- 
 
Sigri Rosø (s)                                                                                  Anne Svinddal (s) 
Leder, Studentrådet ved ILP                                                      Studierådgiver ved ILP 

http://www.nmbu.no/
mailto:postmottak@nmbu.no
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Norges miljø- og biovitenskapelige universitet 
Fakultet mjliøvitenskap og teknologi 
Institutt for	  matematiske realfag og teknologi 

Studentstyret ved NMBU 

Dato  
23. mai 2014 
 

Deres ref.  
 

Vår ref.  
 

Søknad	  på	  midler	  til	  læringsmiljøtiltak	  
	  
Undervisningsutvalget	  ved	  Institutt	  for	  matematiske	  realfag	  og	  teknologi	  søker	  
med	  dette	  om	  støtte	  til	  følgende	  læringsmiljøtiltak:	  
	  

1. Faglig	  hjem	  for	  PPU,	  LUR	  og	  LUN	  studenter	   	   	   	  	  	  
Studentene	  til	  de	  pedagodiske	  følger	  fag	  spredt	  over	  hele	  Campus	  Ås	  og	  
er	  spesielt	  avhengig	  av	  et	  faglig	  hjem	  for	  å	  utvikle	  fellesskap.	  Det	  søkes	  
om	  kr	  50.000	  til	  møblering	  (sofaer,	  bord	  og	  lys)	  i	  foajeen	  i	  fløy	  III	  i	  TF-‐
bygget.	  

2. Rehabilitering	  av	  masterplasser	  i	  TF-‐bygget,	  fløy	  V.	  	  	  	  	  	  	   	   	  	  	  	  	  	  
Mange	  av	  IMTs	  masterplasser	  befinner	  seg	  i	  TF-‐byggets	  fløy	  V	  som	  er	  
meget	  nedslitt.	  For	  å	  sikre	  et	  godt	  arbeidsmiljø	  for	  masterstudentene,	  bør	  
området	  rehabiliteres	  (overflatebehandling,	  belysning)	  og	  møblering	  
oppgraders.	  Til	  dette	  søker	  vi	  kr	  250.000.	  

3. Videre	  prosjektering	  av	  datasalauditoriet	  i	  TF102-‐4.	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	   	  	  	  	  	  	  	  I	  
2013	  ble	  det	  satt	  i	  gang	  en	  prosess	  for	  å	  oppgradere	  den	  nåværende	  
datasal	  TF102-‐4	  til	  et	  auditorium	  som	  også	  kan	  benyttes	  som	  datasal.	  
Prosjekteringen	  av	  dette	  må	  sluttføres	  i	  2014	  og	  vi	  søker	  kr	  100.000	  til	  
dette.	  

4. Faglig	  hjem	  i	  TF158.	   	   	   	   	   	   	   	  
Laboratoriefløyen	  på	  IMT	  ble	  nylig	  rehabilitert,	  men	  prosjektet	  ble	  ikke	  
helt	  ferdigstilt	  pga	  overskridelser	  (rehabilitering	  av	  setningsskader	  i	  
betongvegg).	  Det	  som	  gjenstår	  er	  noen	  mindre	  tiltak	  (bla.	  møblering)	  for	  
å	  etablere	  faglig	  hjem	  for	  miljøfysikkstudentene	  (IMTs	  største	  
studentgruppe).	  Til	  dette	  søker	  vi	  kr	  50.000.	  

5. Prosjeksjonsutstyr	  til	  TF201	  og	  TF103-‐3.	   	   	  	  
Forelesningssalene	  mangler	  i	  dag	  lerret	  og	  brukbar	  prosjektor.	  Det	  søkes	  
om	  kr	  100.000.	  

	  
Vi	  viser	  til	  at	  IMT	  har	  i	  dag	  nesten	  1.000	  studenter	  som	  skriver	  ca	  100	  
masteroppgaver	  årlig.	  Vi	  har	  også	  blant	  de	  høyeste	  søkertall	  og	  opptaksgrenser	  
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ved	  NMBU,	  dvs	  vi	  konkurrerer	  med	  de	  sterkeste	  lærestedene	  om	  de	  beste	  
studentene.	  De	  forventer	  og	  fortjener	  et	  godt	  læringsmiljø.	  
	  
Med	  vennlig	  hilsen	  
	  
	  
Hans	  E	  Plesser	  
Undervisningsleder	  
	  



Søknad om midler til mindre læringsmiljøtiltak vår 2014 

 

Institutt for miljøvitenskap søker med dette om midler til følgende: 

 

1. 3 Store stekepanner. 

Vi arrangerer i løpet av hvert semester 3 instituttlunsjer. Det går på rundgang hvilke klasser som 

samarbeider om å arrangere lunsjene, med dette er et av målene å skape et bedre samhold på 

instituttet, både blant de som lager og de som deltar på lunsjene. I vår har vi også invitert 

forelesere til å holde et foredrag under lunsjen, slik at vi også får med det faglige i det sosiale. 

Alt dette foregår i IMVs egen kantine i Jordfagbygningen med tilhørende kjøkken hvor vi nå har 

mangel på stekepanner. Ettersom det lages mat til ganske mange om gangen søker vi dermed om 

3 stykker. 

Vi søker med dette om kr. 2700,- til tiltaket. 

 

2. Innredning av rom til flerbruk for studentene/faglig hjem 

Ved oppsplittingen av IPM til IMV og IPV, som videre medførte omrokeringer i 

administrasjonen, har vi nå fått et større kontorrom til studentenes bruk, altså et faglig hjem. For 

å gjøre dette til et rom som vi kan føle tilhørighet til, og bruke på flere måter, søker vi herved om 

midler til innredning. Med dette menes sofa/sittegruppe, hyller, etc. Rommet vil bli brukt til både 

faglige og sosiale aktiviteter (kollokvier/gruppearbeid/leseplass/sosialt). 

Vi søker med dette om kr. 10 000,- til tiltaket. 

3. Bord til sittegruppe ved inngangen i 1. etasje 

Som et tiltak rettet mot læringsmiljøet og trivselen ved IMV ble det kjøpt inn en sofa+stol til 

inngangspartiet i Jordfagbyggets 1. etasje. Sittegruppen er hovedsakelig ment til bruk av 

studenter og besøkende/potensielle studenter utenfor studieveilederkontoret. For å komplettere 

sittegruppen søkes det om midler til et bord og en puff. 

               Vi søker med dette om kr. 5200,- til tiltaket. 

 

 

 

 



Administrasjonen ved IMV støtter søknaden fra studentrådet med følgende kommentarer: 

1. Instituttlunsjene er et veldig populært og positivt tiltak for læringsmiljøet ved IMV. Så å 

si alle studentene møtes for både sosialt samvær og faglige foredrag. Det lages ved disse 

anledningene mat til opp mot 100 studenter, og kjøkkenutstyret i kantina er i dårlig 

forfatning.  

2. Studentene disponerer et eget rom for faglige og studentrelaterte aktiviteter. Dette er et 

løft for studentrådet ved IMV og vil komme alle studentene til gode. Midler til å innrede 

dette rommet som både kontor for studentrådet og andre studentrelaterte bruksområder 

vil øke trivselen og følelsen av et faglig hjem vil forsterkes. 

3. En komplett sittegruppe med bord i inngangspartiet v/hovedinngangen til Jordfagbygget 

vil komme både besøkende, studenter og ansatte til gode og vil generelt bidra til et bedre 

miljø ved IMV. 

 

Ås, 22.05.2014 

For Institutt for miljøvitenskap  

Goro Tillerås Urset 

Leder studentrådet  

 

Trond Vaaga-Dyrseth 

Studieveileder IMV 

 

 



Institutt for miljøvitskap søkjer med dette middel til elektrisk anlegg til provisoriske lesesalsplassar 
i tredje-etasje på Jordfagsbygget.

Tredje-etasjen på Jordfagsbygget står i dag tom, og har gjort det i fleire år. Samstundes manglar 
Institutt for miljøvitskap lesesalsplassar for bachelorstudentar. Det er òg for få grupperom – eitt 
tilgjengeleg for alle, og to til som er tilgjengeleg berre for masterstudentar..

I tredje-etasjen er det mange rom som kunne vorte omdisponerte til mellombels grupperom, og 
andre areal som kunne vorte nytta som mellombels lesesalsplassar. Desse grupperomma og 
lesesalen vil verte drivne på dugnad blant studentane som nyttar dei. Truleg vil lineforeininga, 
Hemulen, òg vera involvert i driften.

Grupperomma ligg 5 i ei gruppe, 3 små og 2 store, i tillegg til to små i andre delar av etasjen. 
Lesesalsplassane er tenkt til ein stad der det i dag er eit stort, fritt område.

Det største problemet i dag, er at tredje-etasjen manglar straum-uttak, vatn og toalett. Vatn og toalett 
er mindre viktig, av di det er mogleg å ganga ned i 1. etasje for å nytta dette. Straum er på hi sida 
heilt naudsynt, då ein lesesal utan lampar vil vera ubrukeleg minst halve døgeret heile skuleåret.

Då mykje av lesinga føregår på datamaskin, ynskjer me òg å leggja inn stikk-kontaktar i tredje-
etasjen.

For å oppgradera tredje-etasjen til noko som kan nyttast av studentane, søkjer me om pengar til å få 
gjort elektrikar-arbeidet som trengst for å installera lampar og stikk-kontaktar i tredje-etasjen.

Me søkjer med dette 20 000 kroner.

for studentrådet ved Institutt for miljøvitskap

Åsmund M. Kvifte

Nestleiar i Studentrådet



Søknad om Læringsmiljøutvalgsmidler fra studentrådet 
ved Institutt for naturforvaltning. 
 

 

Etablering av sofagruppe/sofainnretning i Discorommet, Sørhellinga. 

Studentrådet ønsker å søke penger til å etablere en eller flere sofagrupper i Discorommet i 

Sørhellinga. Dette for at rommet også skal kunne være et rom der en kan slappe av mellom 

øktene på lesesalen og på den måten bli et samlingssted og et faglig hjem for studentene ved 

instituttet. Et faglig hjem mangler på vårt institutt.  

Skjermer 

Det er et sterkt ønske om å få infoskjermer i inngangen slik at studentene lettere kan få med 

seg hva som skjer på instituttet. Tavlene er ofte overfylte og det er vanskelig å holde oversikt 

over hva som er ny og gammel info. 

Det er også et stort ønske om å få skjermer på grupperommene. Dette vil lette og effektivisere 

gruppearbeid og føre til at alle kan følge med og dermed bidra samtidig på felles oppgaver, i 

stedet for at kun et par kan følge med på en dataskjerm om gangen.  

Rullgardiner: 

Det har vært et problem i lang tid at persienne på Sørhellinga lever sitt eget liv uavhengig av 

om det er sol eller ei. De går gjerne opp når det er full sol for så å gå ned når det blir 

overskyet. Professorene i 3etg har fått seg rullgardiner på grunn av dette problemet og vi 

ønsker å få det samme.  

Dør fra diskorommet inn til den ene lesesalen.  

Diskorommet er et fellesområde som mange benytter til lunsj og øvrige pauser. Det er 

derimot ingen dør inn til den ene lesesalen ved siden av diskorommet hvilke skaper 

støyproblemer for dem som benytter lesesalen der.  

 

 



Utvidede åpningstider i kantina: 

Vi ønsker å benytte LMU midlene til å lønne de kantine ansatte slik at vi kan utvide 

åpningstidene i kantina. Det er ofte et større behov for å benytte kantine etter kl.14 enn før.  

 

Vinduer som kan åpnes: 

SU105 er Sørhellingas største undervisningslokalet og brukes derfor daglig. Det er derimot 

ikke mulig å åpne vinduene noe som skaper meget dårlig luft særlig på varme dager eller på 

dager hvor rommet brukes særlig mye.  

 

Småønsker: 

Grupperommene har tavler som er beregnet for tusjer, men det er svært sjeldent at tusjene 

fungerer eller at det finnes tusjer i det hele tatt, det mangler som oftest også svamp. 

 I løpet av skoleåret har det forsvunnet mange stoler fra lesesalen, det trengs derfor flere stoler 

da svært mange benytter disse leseplassene både fra vårt og andres institutt. Det har også 

kommet frem et ønske om å bytte ut stolene på Sørhellinga da de er svært vonde å sitte på. 

Vi ønsker oss flere planter for å skape ett lunere miljø. 

Vi ønsker papir og søppelbøtte ved vaskene på do slik at man slipper å vente på en ledig do 

for å få tak i snytepapir.  

Mikro på diskorommet: da kantina stenger tidlig er det et behov for å varme maten på 

diskorommet for dem med lange dager på skolen. 

 

Ås, 91/4-2014. 

Julie Trømborg        Mari Hulleberg 

leder av studentrådet ved     nestleder av studentrådet ved 

Institutt for naturforvaltning     Institutt for naturforvaltning 

 











Rutinebeskrivelse for saksgang, tildeling og gjennomføring av mindre 
læringsmiljøtiltak  
– sanksjonsmidler fra forsinket sensur 
 

1. Studentstyret markedsfører utlysingen. Sum som lyses ut vil variere fra år til år, og sum som 
lyses ut avtales med studiedirektøren. Årlig frist for å fremme søknader er 1. mars. Dersom 
det ikke er tilstrekkelig med søknader kan det bli ny utlysning om høsten. 

2. Studenter, studentgrupper eller undervisningsutvalg ved UMB kan fremme søknader om 
forslag til mindre læringsmiljøtiltak. Søknader sendes til studentstyret. Det er følgende 
kriterier for søknadene: 

a. Prosjektet skal fremme læringsmiljøet for alle eller for en gruppe studenter ved UMB, 
for eksempel fysiske tiltak, ergonomiske tiltak, psykososiale tiltak m.m. 

b. Forslag om fysiske tiltak må være i bygninger eller utearealer tilknyttet UMB på 
Campus (ikke for eksempel samfunnet, studentboliger eller arealer som tilhører 
frittliggende institusjoner ) 

c. Dersom det søkes om tiltak som krever oppfølging i form av driftsmidler, vedlikehold 
eller renhold (for eksempel datamaskiner som skal driftes, programvare som krever 
årlige lisenser, kjøkkenutstyr som trenger renhold osv) så må tiltaket være avklart mot 
de respektive enheter som følger opp tiltaket.  

3. Søknaden skal begrunnes og forventet effekt av tiltaket skal beskrives. 
4. Studentstyret foretar en rangering av søknadene sammen med drift- og serviceavdelingen og 

studieavdelingen, og sender dette til studiedirektøren som forbereder endelig sak for LMU. 
Studentstyret kan også selv fremme søknader om tiltak. 

5. LMU vedtar endelig prioritering av søknadene og tildeler midlene med forutsetning at 
prosjektene gjennomføres etter en kvalitetssikring av studieavdelingen eller andre aktuelle 
enheter i administrasjonen/instituttene. 

 
Vedtatt av LMU 06.10.2009. Sist justert 29.02.2012.  



Mindre LMU-tiltak 2013 

Faglig hjem 674 Ormen Lange/ ILP 

 
En miks av nye og gjenbrukte møbler. Utearealet blir ferdigstilt til høsten. 

               

 



Faglig hjem, (M160), 451 Meieribygningen/ IKBM  

 

Førr… 

 

Nå: Sofakrok, minikjøkken, datasøkplasser og 2 gruppebordsmøbleringer 

                  



Oppgradering datasal JU15, 351 Jordfagbygningen/ IPM 
 

 

Førr.. 

 

Nye stoler/ bord/ gardiner/ maling 

 

 



Status øvrige mindre LMU- prosjekter: 
 

IMT: 

Oppgradering belysning i kantine og etablering av oppfinnerverksted / IMT – ikke påbegynt. 

 

IØR/ Tårnbygningen: 

Nye arbeidsstoler 5. etasje Tårnbygningen – ikke bestilt. 

Støytiltak blir ikke aktuelt – personalrommet blir flyttet – og nytt lager for Farbror Melker etableres. 
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